
PROTOKÓŁ Nr XV/2012

z przebiegu XV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 20 stycznia 2012 r.

od godziny 1200 do 1535 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

•Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Bogusława Jagodzińska – Radna Rady Powiatu w Pile,

•Jan Marek Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Stefan Piechocki – etatowy członek Zarządu Powiatu w Pile.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Teresa Mikołajczak – Główny Księgowy,

•Anna Jaśkiewicz – Kierownik USC,

•Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz – informatyk,

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Magdalena Strazłkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku.

•Inni goście  :

•Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

• Mariusz Gratkowski – prasa,

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

• Ahmad  Thabit  Sinjab  –  dyrektor  ds.  lecznictwa  w  Szpitalu  Powiatowym  w  Wyrzysku 

Sp. zo.o.,

• Krzysztof Banach – DPS w Falmierowie,

http://www.naszwyrzysk.pl/


•Bożena Przydział – Kierownik PUP Filia w Wyrzysku.

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 
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Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2012 – 2036,

2) budżetu Gminy Wyrzysk na 2012 rok,

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Łobżenica,

4) uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na 2012 rok,

5) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok,

6) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2012 roku,

7) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na I półrocze 2012 roku,

8) przyjęcia  planu  prcy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku na I półrocze 2012 roku,

9) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku 

za 2011 rok,

10) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  nadania  statutu  Miejsko  –  Gminnemu  Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej w Wyrzysku.

     10. Apel Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie przywrócenia kontraktów na świadczenie usług 

okulistycznych i neurologicznych w Wyrzysku.
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      11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

           oraz odpowiedziach na te interpelacje.

      12.Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

      13.Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.                                               

      14. Wolne głosy i wnioski.

      15. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, tj. 

93,3% ustawowego składu organu.

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki  sekretarza  obrad  zgodnie  z  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  objął  radny,  Pan 

Krzysztof Bartkus.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Głos  zabrała  Burmistrz  –  M.  Bratkowska,  która  zaproponowała  wprowadzić  dodatkowo  do 

porządku obrad w pkt 9 w podpunkcie 3 projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej Gminie Łobżenica. Gdyby była taka wola Rady to pozostałe podpunkty w 

tym punkcie otrzymują oznaczenie w dalszej kolejności. Ponadto podpunkt 9 byłby podpunktem 

10, w którym jest uchwała zmieniająca w sprawie nadania Statutu i jest to błąd pisarski i powinno 

być w sprawie nadania Statutu Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Wyrzysku a 

jest w sprawie nadania Statutu Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku.

Następnie Przewodniczący Rady zaproponował wprowadzić dodatkowo do porządku obrad sesji w 

punkcie 10 Apel Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie przywrócenia kontraktów na świadczenie 

usług  okulistycznych  i  neurologicznych  w  Wyrzysku.  Dodał,  że  pozostałe  punkty  otrzymują 

oznaczenie w dalszej kolejności.

Wobec  braku zgłaszania  dalszych  uwag i  propozycji  do  porządku obrad  sesji,  Przewodniczący 
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przystąpił do głosowania zgłoszonych propozycji zmian.

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, przy stanie 14 radnych przyjęła propozycje zmian do 

porządku obrad XV sesji.

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad wraz ze zmianami.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie w obecności 14 radnych przyjęła porządek obrad po 

zmianach. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze 

Rady,  a  także przed sesją  i  była  zatem możliwość zapoznania się  z  jego treścią.  W związku z 

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  14 radnych przyjęła  protokół  bez jego 

odczytania.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zadać  pytania  do  przedstawionych 

materiałów?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4

Ad. 7 Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 8 Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

O  godzinie  12.10  na  salę  obrad  przybył  radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński.  Od  tej  chwili  Rada 

pracowała przy stanie 15 radnych, tj. 100% ogólnego składu osobowego Rady.

Głos  zabrała  radna  Rady  Powiatu  w  Pile,  Pani  Bogusława  Jagodzińska,  która  na  wstępie 

usprawiedliwiła nieobecność radnego, Pana Kazimierza Wasiaka, który ze względów zawodowych 

nie  mógł  uczestniczyć w sesji.  Dodała,  że  sesja  Rady Powiatu w Pile  odbędzie  się  w dniu 26 
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stycznia  więc  radna  nie  posiada  świeżych  informacji  na  temat  tego,  co  będzie  się  działo  w 

Powiecie. Poza tym poinformowała, że poczyniła wspólnie z Panią sołtys wsi Ruda pewne kroki w 

sprawie remontu chodnika przy drodze nr 10. Radna wspominała, że mieszkańcy wsi wraz z Panią 

sołtys zwrócili się do Niej z prośbą o pomoc przy remoncie tego chodnika. Po czym Pani radna 

poinformowała,  że  wystosowała  pismo  do  Pana  Straosty  i  do  Zarządu  z  prośbą  o  pomoc  w 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Poznaniu, żeby wsparli nasze działania 

i  spowodowali  remont  tego  chodnika.  W odpowiedzi  na pismo w sprawie  realizacji  remontu  i 

budowy chodnika przy drodze krajowej nr 10 przez miejscowość Ruda, Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych  i  Autostrad  Oddział  w Poznaniu  informuje,  że  po  analizie  zakresu  wnioskowanego 

zadania przez tut.  Oddział  – rejon w Chodzieży,  przyjęto możliwość realizacji  przedmiotowego 

chodnika etapowo. Według naszych ustaleń przedmiotowy wniosek obejmuje następujące odcinki 

chodników: 

1. Odcinek istniejącego chodnika przy drodze krajowej nr 10 przez miejscowość Ruda – od 

217+930 – do km 218+470 na długości ca  540 mb, wykonany z płytek betonowych ze 

zjazdami  z  destruktu,  który  tut.  Oddział  wyremontuje  poprzez  wymianę  nawierzchni 

chodnika na kostkę brukową w terminie do końca maja br.

2. Odcinek istniejącego chodnika z kostki brukowej od km 218+488 do km 218+650 na dł. ca 

162 mb, który znajduje się w stanie zadawalającym i według naszej oceny – biorąc pod 

uwagę szczególnie ograniczenie środków nie wymaga natychmiastowego remontu, niemniej 

jednak po szczegółowej ocenie tut. Oddział dokona wymiany nawierzchni na odcinkach o 

najgorszym stanie i wymagających remontu w pierwszej kolejności. 

3. Odcinek od km 218+660 do km 219+187 na długości ca 527 mb, na szerokości ca 1,5 m 

znajduje się pobocze utwardzone destruktem asfaltowym, co uzasadnia budowę chodnika, 

celem stworzenia bezpiecznego połączenia komunikacyjnego przez miejscowość.

Z  uwagi  na  trudną  sytuację  finansową  budżetu  Państwa  i  konieczność  przesunięć  zadań  już 

oczekujących  na  realizację,  tut.  Oddział  proponuje  wspólną  z  samorządem  realizację 

przedsięwzięcia.  Dla  przedmiotowego  odcinka  proponuje  się  po  stronie  Gminy  opracowanie 

dokumentacji wraz z niezbędnymi decyzjami i sfinansowania Wykonawcy wybranego w przetargu. 

Współudział  Oddziału  polegałby  na  przekazaniu  niezbędnych  prefabrykatów  chodnikowych 

(kostka, obrzeże, krawężnik). W związku z powyższym tut. Oddział oczekuje akceptacji warunków 

współpracy w podanym zakresie i odpowiedzi celem podjęcia wspólnych działań. Taka moja prośbą 

do Państwa o rozważenie tej możliwości wspólnego podjęcia tego przedsięwzięcia. Nie musi to być 

w tym roku, bo jest to rzeczą niemożliwą, ale prosiłabym Szanowną Radę i Panią Burmistrz do 

przyjrzenia  się  sytuacji  i  do  zrozumienia  potrzeb  mieszkańców i  zaplanowania  tego  zadania  w 
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najbliższym możliwym czasie. 

Ponadto  jako  dyrektor  szkoły  chciałaby  wszystkim  radnym  i  Pani  Burmistrz  podziękować  za 

uczestnictwo w naszej  szkolnej  uroczystości  otwarcia  harcówki.  Państwa  obecność  podczas  tej 

uroczystości  dała  nam kolejny  motyw  do  działania  –  powiedziała.  Wiem,  że  Państwo  bardzo 

pozytywnie odebrali reaktywację harcerstwa w naszej gminie i mam nadzieję, że harcerstwo będzie 

dobrą wizytówką naszej gminy i w związku z tym jako dyrektor szkoły zwróciła się z prośbą o 

przychylność również finansową, na realizację zadań związaną z promocją gminy.

Następnie głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która poinformowała, że pismo to 

otrzymali  również  radni  na  posiedzeniach  komisji  i  również  była  na  ten  temat  prowadzona 

dyskusja. Jednak Pani Burmistrz chciałaby zwrócić uwagę również w dniu dzisiejszym na aspekt 

współpracy wspólnego realizowania tego przedsięwzięcia. Jeżeli Generalna Dyrekcja chciałaby dać 

nam kostkę, obrzeża i krawężnik to my jeszcze musielibyśmy dać wszelkie materiały związane z 

podbudową, a jest to droga krajowa i to już są zupełnie inne nakłady na takie chodniki niż chodniki 

na osiedlach. My mielibyśmy wykonać dokumentację i sfinansować wykonawcę i według obliczeń 

Pani  Burmistrz  w takim układzie  to  koszty w  2/3  co  najmniej  byłyby po  naszej  stronie  i  tak 

wychodziłoby na to, że mniej więcej co parę miesięcy pojawia nam się kolejne zadanie, które my 

mamy  współfinansować  z  naszych  środków  i  znajdować  dodatkowe  pieniądze  na  dodatkowe 

inwestycje.  Pamiętamy,  że  z  WPI  naszego  dawniejszego  opracowanego  na  wiele  lat  trudem 

mieszkańców, trudem radnych, kierowników jednostek i wszystkich innych osób zainteresowanych 

został  dokument  opracowany,  wiele  wniosków  i  tak  się  w  nim  nie  znalazło,  a  teraz  jeszcze 

dochodzą  wciąż  nowe  zadania,  które  naprawdę  sporo  mogą  kosztować.  W  obecnej  sytuacji 

finansowej jaka się kreuje na rok najbliższy i następny, zarówno w kraju jak i ze skutkiem dla 

samorządów to są naprawdę bardzo trudne decyzje, co z taką propozycją współpracy zrobić. Myślę, 

że w następnym miesiącu będziemy nad tym pismem debatować z Radą, co z tym pismem zrobić – 

powiedziała Burmistrz. Bo to naprawdę łatwo jest poddać pod myśl taką propozycję współpracy, 

ale za tym idą dodatkowo każdorazowo setki tysięcy z budżetu gminy.

W dalszej kolejności głos zabrał radny, Pan Piotr Kuna – Drodzy radni powiatowi już kiedyś ten 

temat  poruszał,  ale  jeśli  mówimy  o  współpracy  to  muszę  go  ponownie  poruszyć.  Jesteście 

gospodarzami dziesiątek jak nie setek kilometrów dróg nieutwardzonych wokół, których mieszkają 

ludzie. Po swoim sołectwie mogę powiedzieć, że dzięki zaradności gminy, jakieś 6-7 kilometrów 

dróg powiatowych zostało utwardzonych za pieniądze gminne. Co roku gmina puszcza na drogi 

powiatowe równiarki w całej gminie. I praktycznie żadnego dofinansowania ze strony Powiatu do 

tych dróg nie mamy. I z tego, co wiem – powiedział radny w tegorocznym budżecie nie ma ani 
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jednej tony gruzu na utwardzenie dróg powiatowych i ani złotówki na podzielenie sią z gminą 

kosztami utrzymania tych dróg, czyli równiarka i podobne. Czy nie można byłoby tak zrobić, by w 

każdej gminie po jakimś kawałku jakieś drogi utwardzić i etapowo systematycznie to pouzupełniać?

Ustosunkowując  się  do  powyższego  głos  zabrał  członek  Zarządu,  Pan  Stefan  Piechocki,  który 

powiedział, że temat dróg nieutwardzonych jest tematem skomplikowanym, tych dróg mamy około 

40 km. Mamy problem z utrzymaniem dróg utwardzonych na terenie Powiatu nie mówiąc już o 

drogach polnych. Na dzisiaj nie mamy perspektywicznego schematu rozwiązania tego problemu, 

który jest bardzo trudny, uciążliwy dla mieszkańców, którzy tam mieszkają, bo w okresie jesiennym 

i wiosennym jest tragedia. Nie można wyjechać samochodem. Z naszej strony co roku używamy 

równiarki  do  wyrównania  tych  dróg i  dzięki  współpracy z  samorządami  wspólnymi  wysiłkami 

drogi są utrzymywane w stanie przejezdności. Ale kiedy przychodzi okres wiosny i jesieni wtedy 

nie jesteśmy w stanie tego utrzymać ze względu na okresy roztopu gruntów. Musi dojść do tzw. 

momentu przepuszczalności  gruntu i  nawilgocenia  tych  dróg,  żeby doprowadzić  je  do jakiegoś 

stanu  używalności.  Na  pewno  śniłoby  się  nam  wszystkim,  aby  te  drogi  zrobić  drogami 

utwardzonymi w pełnym tego słowa znaczeniu. Na dzień dzisiejszy mamy taki problem w Gminie 

Łobżenica,  mamy  wpisane  w  WPI  drogę  Kruszki  –  Kijaszkowo  i  jeśli  wszystko  pójdzie  z 

harmonogramem i dogadamy się z samorządami Gminy Łobżenica i  Wysokiej  to w roku 2014 

uruchomimy taką inwestycję polnej drogi około 5 km na kwotę około 6-7 mln zł.  Będziemy starali 

się utrzymywać te drogi w dobrym stanie, ale nie zapewniam tego w okresie wiosenno – jesiennym.

Następnie  głos  zabrała  radna,  Pani  Teresa  Pinkowska,  która  na  początku  podziękowała 

przedstawicielom  Powiatu  siedzących  na  sali  za  odwrotną  realizację  interpelacji  dotyczącej 

wycięcia  drzew  przy  drodze  powiatowej,  przy  ulicy  Dworcowej  w  Osieku  n.Not.  Dodała,  że 

pozostał  jeszcze  taki  niesmak,  gdyż  pozostały  jeszcze  drzewa  naznaczone,  które  stoją  blisko 

chodnika drogi powiatowej natomiast zaliczane są już do Koleii. Konary te sięgają na sklepiki i 

ulice.  W  związku  z  tym  należy  skierować  do  Koleii,  by  zostały  usunięte  konary.  Kolejna 

interpelacja  dotyczy gmachu  Poczty  -  w Osieku  n.Not.  została  zlikwidowana  Poczta,  budynek 

graniczy z chodnikiem drogi powiatowej. Jest to pusty gmach. Jeszcze od Poczty ogrodzony jest do 

chodnika kawałek ziemi, który jest w stanie naprawdę zaniedbanym, wyrosły duże krzaki, które 

przeszkadzają przechodniom przy ul. Dworcowej, a wiosna odkryje jeszcze wiele innych śmieci. 

Radna stwierdziła, że jest to nieschludny widok przy samej ulicy. W związku z tym radna apelowała 

o uporządkowanie terenu, który przylega do chodnika przy ulicy Dworcowej.
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Zabierając głos  członek Zarządu,  Pan Stefan  Piechocki  poinformował,  że  w kwestii  dotyczącej 

drzew przy ulicy Dworcowej wystąpiliśmy z pismem do Koleii o usunięcie tych drzew i czekamy 

na odpowiedź. Jeżeli chodzi natomiast o ten pas drogowy to nie jest to w naszym zakresie. Do 

rozważenia  jest  kwestia  jak  ten  pas  drogowy daleko  sięga.  My możemy tylko  obracać  się  w 

granicach pasa drogowego. Jeżeli jest tam bałagan to go uprzątniemy jeżeli nie to Pani Burmistrz 

może zadziałać w tym kierunku.

Następnie o głos poprosił radny, Pan Leonard Borowczyk, który oznajmił, że chodzi o wycięcie 

gałęzi drzew na odcinku od starej drogi nr 10, czyli od Krzyża w kierunku Glesna. Gałęzie sięgają 

poza szerokość jezdni. Ma to i swoje drugie uzasadnienie – te drzewa powodują uczulenia, alergie u 

ludzi, którzy tam mieszkają. W związku z tym prośba tych mieszkańców jest taka, aby te drzewa 

podciąć możliwie jak najmocniej, po to, aby te drzewa nie pyliły. 

Następnie  radny oznajmił,  że prawdopodobnie szpital  podpisał  umowy na świadczenie  usług w 

zakresie  poradni  specjalistycznych  i  w  związku  z  tym  zwrócił  się  z  prośbą  do  dyrektora  ds. 

lecznictwa Pana Thabit A. Sinjab, aby nagłośnić tę sprawę nie tylko na sesji, ale w prasie lokalnej i 

pisemnej informacji do Przewodniczącego Rady, jakie poradnie będą funkcjonowały, kto w tych 

poradniach będzie pracował i w jakim czasie te poradnie będą pracowały?

Zabierając  głos  dyrektor  ds.  lecznictwa,  Pan  Thabit  A.  Sinjab  powiedział,  że  jeśli  chodzi  o 

kontrakty jakie w sumie nie są jeszcze podpisane, wynegocjowaliśmy je i już pracujemy. Mamy 

nadane umowy przez NFZ. Na dniach te umowy będą podpisane przez Zarząd Szpitala. W zakresie 

szpitala to są te same oddziały,  które były do tej  pory. Podjęliśmy próbę wystąpienia o oddział 

psychiatryczny, ale niestety nieudało nam się. Za kilka miesięcy będziemy dalej próbować w tym 

kierunku. Kontrakt, który wynegocjowaliśmy jest trochę lepszy niż ubiegłoroczny, trochę większy. 

Co do poradni to udało nam się z wielkim trudem uzyskać dodatkowe niestety tylko 3 poradnie, bo 

nasze marzenia, chęci były większe, byliśmy przygotowani. Jeszcze trwają negocjacje w stosunku 

do  kilku  poradni  do  końca  miesiąca.  Udało  nam  się  uzyskać  kilka  poradni  bardzo  wysoko 

specjalistycznych takich jak poradnię neurochirurgiczną, ortopedyczną i kardiologiczną. Dodał, że 

nikt  w  okolicy  nie  posiada  poradni  neurochirurgicznej  oprócz  nas.  Natomiast  poradnia 

kardilogiczna jest jedna w Pile. Oprócz tego przedłużony został kontrakt na poradnię chirurgiczną, 

urologiczną i fizjoterapii. Jesteśmy jeszcze w trakcie negocjacji. Do poniedziaku musimy złożyć 

oferty na następne poradnie. Jakie Państwu nie zdradzę dopóki nie wygramy. Mam nadzieję, że coś 

z tego jeszcze uda nam się odzyskać – zdradził Thabit A. Sinjab. Dodał ponadto, że od 1 stycznia 

ruszyła u nas Podstawowa Opieka Zdrowotna i zachęcił wszystkich, którzy chcieliby skorzystać z 
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naszego szpitala i poradni.

Następnie  zwrócił  się  z zapytaniem do Pani Burmistrz – czy jest  coś Pani Burmistrz wiadomo 

odnośnie uszkodzonej tamy w Łobżenicy? 

Ustosunkowując się do powyższego zapytania Pani Burmistrz powiedziała, że niestety na ten temat 

nie ma żadnej informacji. Jeśli faktycznie jest jakieś uszkodzenie, które mogłoby zagrażać to po 

koleżeńsku zaraz po sesji wykona telefon do Burmistrza Cerlaka, który na pewno jest zorientowany 

w temacie i przekaże informację.

Zabierając głos członek Zarządu, Pan Stefan Piechocki powiedział, że w normalnych procedurach 

zostaną podjęte działania i te drzewa zostaną przycięte. Skierujemy odpowiednie pisma i jeśli nikt 

nam nie przeszkodzi to przystąpimy do tych działań. Po czym dodał, że nie będzie to wykonane w 

ciągu miesiąca tylko w jakimś okresie zrobimy. Na pewno w normalnym trybie pism po uzyskaniu 

zgód  przystąpimy  do  działania.  Jeśli  chodzi  natomiast  o  tamę  w  Łobżenicy,  członek  Zarządu 

powiedział,  że  tama  nie  zagraża  bezpieczeństwu,  są  jedynie  uszkodzenia,  które  muszą  być 

naprawione. Jest to w zarządzie Wojewódzkiego Zarządu Wodnego, dyrektor był na miejscu i wie, 

co ma być naprawione. Śluza musi działać, ponieważ przyjdzie okres wiosenny będą topnieć lody i 

wówczas może być problem. Dlatego powiedział, że możemy się uspokoić, działania, narady w tym 

zakresie były zrobione, wszyscy wiedzą co trzeba zrobić i muszą być na to środki, ponieważ jest to 

tryb  awaryjny.  Kończąc  członek  Zarządu  powiedział  raz  jeszcze,  że  nie  widzi  żadnego 

niebezpieczeństwa w tym temacie.

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady, Pan Ireneusz Przydział, który zwrócił się z prośbą do 

członka Zarządu Pana Stefana Piechockiego o rozpatrzenie możliwości wykonania przejścia dla 

pieszych w Dąbkach i Żelaźnie na wysokości ogródków jordanowskich. Dla bezpieczeństwa, a w 

szczególności dzieci celowym byłoby wymalowanie pasów w tych miejscowościach, tym bardziej, 

że w Dąbkach znajduje się przystanek autobusowy, na którym dzieci zbierają się do szkoły.

Ponadto  Przewodniczący  zwrócił  uwagę  na  potrzebę  zamontowania  poręczy,  barierek  przy 

wyjeździe z Konstantynowa na drogę Dąbki – Ruda, na zakręcie w Dąbkach przy posesjach Pana 

Poznańskiego i Kowalewskiego i trzecie na wysokości byłej piaskownicy koło gospodarstwa Pana 

Ciesielskiego przy zjeździe z Dąbek.

O godzinie 12.35 Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.
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Ad. 9      Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2012-2036

Głos zabrała Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska, która poinformowała, że projekt budżetu 

Gminy  Wyrzysk  na  2012  r.  został  ustalony  i  przekazany  do  biura  Rady  i  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w dniu 15 listopada 2011 r. Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej obejmuje 

dochody i wydatki bieżące, dochody i wydatki majątkowe, wynik budżetu, przeznaczenie nadwyżki 

lub finansowanie deficytu, przychody i rozchody budżetu, kwotę długu oraz sposób finansowania 

spłaty długu, objaśnienia przyjętych wartości. W załączniku do Wieloletniej Prognozy Finansowej 

zostały ustalone przedsięwzięcia. Pani Burmistrz wskazała, że przedsięwzięcia zawsze w projekcie 

Prognozy jak i później już w Wieloletniej Prognozie Finansowej obejmują tylko te przedsięwzięcia, 

które przekraczają rok budżetowy, na który WPF jest uchwalany, czyli przedsięwzięcia, które w 

roku poprzednim były zamieszczone w WPF i przekraczały rok 2011 na lata 2012, bądź 2012 i dalej 

na pewno ich nie ma w obecnym projekcie dla tej sytuacji, kiedy nie przekraczają roku 2012. Te 

przedsięwzięcia są tylko w budżecie, a WPF już ich nie ma, ponieważ dla tego projektu w WPF 

pozostają  te  przedsięwzięcia,  które  przekraczają  rok  2012 i  realizowane są  jeszcze  w dalszych 

latach. Kwoty w projekcie na rok 2012 są następujące: dochody ogółem na rok 2012 – 36. 673.178 

zł, w tym dochody bieżące– 34.722.470 zł, wydatki ogółem – 40.638.634 zł, wydatki majątkowe – 

6.534.372,36  zł,  wynik  budżetu  deficyt  –  3.965.456  zł.  Pani  Burmistrz  stwierdziła,  że  są  to 

najbardziej ważne kwoty, po czym dodała, że tych kwot jest bardzo dużo we wszystkich tabelach. 

Wszystkie dane zostały przekazane wcześniej. Pani Burmistrz poinformowała również, że kredyty i 

pożyczki według projektu wynosiły 5.761.456 zł jeśli chodzi o projekt WPF. Jeśli chodzi natomiast 

o  objaśnienia  to  zostały przedstawione  w załączniku  nr  2,  jakie  wskaźniki  zostały przyjęte  do 

opracowania  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  stronie  2.  Wykorzystano  więc  materiały 

źródłowe dotyczące wykonania dochodów z lat 2008-2010, przewidywania 2011, jak i prognozy na 

lata następne na tyle, na ile można posłużyć się prognozami makroekonomicznymi, finansowymi na 

lata 2012 i dalej. Wiadomo, że im dalsze lata, tym prognozy są coraz bardziej nieprzewidywalne. 

Należy mieć świadomość, że im dalsze prognozowanie, tym bardziej te kwoty opierają się raczej na 

przewidywaniach, na ogólnych szacunkach i trudno mówić o tym, co naprawdę w dalszych latach 

będzie realne. Jeśli chodzi natomiast o opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej – Uchwała Nr SO- 

0957/37/14/Pi/2011  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia 

7 grudnia 2011 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Miasta  i  Gminy Wyrzysk  na  lata  2012-2036,  Skład  Orzekający w składzie:  Halina 

Kurjan – Przewodnicząca, członkowie: Janina Kotlińska i Ryszard Auksztulewicz wyrazili opinię 

pozytywną z uwagami podanymi w uzasadnieniu. Pani Burmistrz poinformowała, że opinie  RIO 
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zostay opublikowane w BIP. Uwagi w punkcie 4 dotyczyły niespójności kwot w kwocie długu, ale 

to  zostało  już  wyprostowane  –  powiedziała  Burmistrz.  Kolejna  uwaga  dotyczyła  roku  2017, 

zaplanowano  nadwyżkę  budżetu  w  wysokości  2.508.405  zł,  nie  zaplanowano  przychodów, 

natomiast  rozchody zaplanowano  w wysokości  2.670.000  zł,  różnica  wynosi  161.595  zł,  która 

oznacza,  że  na  taką  wartość  nie  zostało  wskazane  źródło  sfinansowania  spłat  zobowiązań 

zwrotnych. Uwaga ta została już uwzględniona w autopoprawkach. Jeszcze jedna uwaga dotyczyła 

niskiego  wykonania  dochodów  ze  sprzedaży  majątku,  przy  czym  kiedy  Regionalna  Izba 

dokonywała oceny, to wykonanie wynosiło 36%, ponieważ Regionalna Izba Obrachunkowa brała 

pod  uwagę  trzy  kwartały  roku  2011.  Na  posiedzeniach  komisji  Pani  Burmistrz  informowała 

natomiast,  że  na  koniec  roku mamy wykonanie  w wysokości  1.067.000 zł.  W związku  z  tym 

planowanie na rok następny jest realne – stwierdziła Burmistrz. 

W dalszej  części  swojego  wystąpienia  Pani  Burmistrz  przedstawiła  autopoprawki  do  projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2012-2036.

Załącznik  nr  1  do  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Wyrzysk na lata 2012-2036

Wprowadza się zmiany w roku 2012 w następujących kolumnach:

kol. 1 - dochody ogółem zwiększenie o kwotę 64.939,00 zł z tego: 

kol.  1.1.  -  dochody bieżące  zwiększenie  o  kwotę  64.939,00  zł  objaśnienie  powyższych  zmian 

zostało omówione w autopoprawce Burmistrza Wyrzyska do Projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 

2012 rok

w tym: kol. 1.1.1. -środki z UE zmniejszenie o kwotę 429.944,00 zł – skorygowano błąd pisarski;

kol. 2. - wydatki ogółem - zwiększenie o kwotę 2.000.792,01 zł

kol. 2.1. - wydatki bieżące razem - zwiększenie o kwotę 104.376,00 zł objaśnienie powyższych 

zmian  zostało  omówione  w  autopoprawce  Burmistrza  Wyrzyska  do  Projektu  budżetu  Gminy 

Wyrzysk na 2012 rok

kol.  2.1.1.1.  -   z  tytułu  gwarancji  i  poręczeń  wpisano  kwotę  40.000,00  zł,  kwota  poręczeń  i 

gwarancji  w  budżecie  jest  planowana  jako  rezerwa  celowa,  w  związku  z  tym  należało  ją 

wprowadzić do załącznika nr 1 (we wszystkich latach dokonano stosownego zapisu);

kol. 2.1.1.2. - na projekty realizowane przy udziale środków, o których mowa w art. 5 ust 1  pkt 2 – 

wpisano  kwotę  20.000,00  zł,  dotyczy  zadań  realizowanych  przez  MGOPS Wyrzysk  w ramach 

projektu POKL;

kol.2.2.  -  wydatki  majątkowe  –  zwiększenie  o  kwotę  1.896.416,01  zł  objaśnienie  powyższych 

zmian  zostało  omówione  w  autopoprawce  Burmistrza  Wyrzyska  do  Projektu  budżetu  Gminy 

Wyrzysk na 2012 rok;
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kol.2.2.1. - wydatki majątkowe na projekty realizowane  przy udziale środków, o których mowa w 

art. 5 ust 1  pkt 2 – wpisano kwotę 2.206.031,71 zł są to projekty realizowane przy udziale środków 

europejskich;

Dokonano ponownego ustalenia kwoty długu w roku 2012 i w latach następnych (kol.7.), zmianę 

dokonano w związku  ze zmianą planowanych w 2012 r. przychodów i rozchodów.

Dokonano korekty błędu pisarskiego w roku 2017 zwiększając plan dochodów bieżących o kwotę 

310.000,00 zł.

Od roku 2015 uzupełniono plan wydatków majątkowych. Na skutek tej zmiany, zmienione zostały 

wartości w kol. 3 wynik budżetu.

Załącznik  Nr  3  do  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 

Wyrzysk na lata 2012-2036 Przedsięwzięcia

Zmiany  wprowadzone  do  załącznika  przedsięwzięć  były  konieczne  w  związku  z  dokonanymi 

zmianami w uchwale XIV/130/2011 Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 29 grudnia 2011 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2011-2038, zmiany dotyczą limitu wydatków na rok 2012:

1) Gromadno – budowa kanalizacji sanitarnej, zwiększenie o kwotę 399.300,00 zł

2) Konstantynowo – budowa kanalizacji sanitarnej zwiększenie o kwotę 497.300,00 zł

3) Kosztowo -  budowa kanalizacji sanitarnej zwiększenie o kwotę 396.300,00 zł

4) Remont świetlicy wiejskiej w Kosztowie zwiększenie o kwotę 80.000,01 zł,

zmiany dotyczą również łącznych nakładów finansowych

1) Bąkowo i Komorowo – budowa kanalizacji zwiększenie o kwotę 4.500,19 zł,

2) Kościerzyn Wielki – budowa kanalizacji zwiększenie o kwotę 6.199,80 zł,

3) Ruda – budowa kanalizacji sanitarnej zwiększenie o kwotę 512,31 zł

Dokonano również zmian w limicie zobowiązań w następujących przedsięwzięciach:

1) Ochrona  wód  zlewni  rzeki  Noteć  –  aglomeracja  Wyrzysk,  zmniejszenie  o  kwotę 

2.348.147,76 zł,

2) Gromadno – budowa kanalizacji sanitarnej, zmniejszenie o kwotę 940.601,95 zł,

3) Konstantynowo – budowa kanalizacji sanitarnej zmniejszenie o kwotę 1.050.065,57zł,

4) Kosztowo -  budowa kanalizacji sanitarnej zwiększenie  o kwotę 391.502,95 zł,

5) Remont świetlicy wiejskiej w Kosztowie, zwiększenie o kwotę 80.000,01 zł,

6) Wyrzysk – budowa hali sportowej dla SP i Gimnazjum, zmniejszenie o kwotę 56.088,00 zł,

7) umowa  nr  75  ADM  PŁN/lex  dla  Samorządu  Terytorialnego  z  modułem  Zamówień 

Publicznych w wersji tzw. no limit, zmniejszenie o kwotę 5.658,00 zł,

8) mowa  opieki  autorskiej  na  system  elektronicznego  obiegu  dokumentów  PROTON, 
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zmniejszenie o kwotę 27.031,68 zł,

9) poręczenie udzielone w Banku Gospodarstwa Krajowego w Warszawie na sfinansowanie 

przedsięwzięcia inwestycyjno – budowlanego ze środków krajowych – poręczenie udzielone 

przez  Gminę  Wyrzysk  dla  WTBS  w  Wyrzysku  spółka  z  o.o.,  zmniejszenie  o  kwotę 

1.007.875,00 zł.

Zmiany dokonano zgodnie ze wskazaniem w opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wyrzysk Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, że do limitu 

zobowiązań  ujmuje  się  wartości  z  łącznych  nakładów,  na  które  nie  zawarto  jeszcze  umów  o 

wykonanie zadań.

Następnie Przewodniczący, Pan Ireneusz Przydział po zakończonym wystąpieniu Pani Burmistrz 

powiedział, że przedmiotowy dokument był przedmiotem obrad komisji i w związku z tym  zwrócił 

się  do  Przewodniczących  Komisji  prowadzących  obrady  o  wydanie  opinii  w  przedmiotowym 

zakresie.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja Rewizyjna na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia br.  pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2012-2036.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 17 stycznia br. głosowała następująco: „za” głosowało: 3 

członków  komisji,  „przeciw”  głosowało:  0  członków,  „wstrzymał  się”:  1  członek  komisji. 

Natomiast  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  wyraziła  jednogłośnie  pozytywną  opinię 

dotyczącą projektu przedmiotowej uchwały.

W związku z tym Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos?

Głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  zwrócił  uwagę  na  jedną  sprawę.  W  przypadku 

planowanych  dochodów  majątkowych  ze  sprzedaży  majątku  są  to  kwoty  znaczące  i  wysokie. 

Radny ma na myśli najbliższe dwa, trzy lata, ponieważ dalsze prognozowanie rzeczywiście nie ma 

sensu. Są to kwoty na poziomie 1.600.000 zł w 2012 r., w roku 2013 – 1.900.000 zł i w 2014 roku – 

1.500.000 zł. Radny powiedział, że mogą to być propozycje, czy plany dochodów majątkowych ze 

sprzedaży majątku na poziomie optymistycznym, natomiast one są oparte na podstawie Gminnego 

Zasobu Nieruchomości, które Pani Burmistrz przedstawiła w Zarządzeniu Nr 28/2011, przy czym w 

tym Zarządzeniu nie ma roku 2014, w drodze analogii podobny podział sprzedaży można utrzymać 

przez kilka lat,  w związku z tym można te 1.500.000 zł  przyjąć w roku 2014. Jeśli  mamy tak 
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optymistycznie  zaplanowane dochody ze sprzedaży majątku,  a  jednocześnie  planowany poziom 

zadłużenia  długu na  rok  2012 przewidujemy na poziomie  19.410.000 zł.  Ten poziom długu w 

kolejnych latach ulega zmniejszeniu o kwotę 1.500.000 zł, 2.000.000 zł itd. Wiadomą rzeczą jest 

powiedział radny, że mamy zaangażowane duże środki finansowe w dosyć szeroki zakres robót 

inwestycyjnych, np. roboty kanalizacyjne, które w zakresie wykonania wszystkich zadań są to już 

znaczące  kwoty,  wielomilionowe.  W związku  z  tym,  czy  przy  takim  zaangażowaniu  środków 

zewnętrznych,  a  głównie  kredyt  i  pożyczki  przy dosyć  szerokim froncie  inwestycyjnym,  radny 

zapytał, czy wobec takiej sytuacji w dwóch najbliższych latach będzie możliwość wprowadzenia 

kolejnych  zadań  inwestycyjnych,  ale  zadań  inwestycyjnych  znaczących?  Czy  obecna  sytuacja 

finansowa  pozwoli  na  to,  aby  w  roku  przyszłym  można  było  kolejne  zadanie  inwestycyjne 

wprowadzać do kolejnych budżetów Gminy?

Zabierając głos Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że jeśli chodzi o wysokość 

dochodów ze sprzedaży mienia, to Pani Burmistrz jest przekonana, że takie planowanie możemy 

założyć dlatego, że mamy sporo działek gotowych do sprzedaży, a w roku ubiegłym wyraźnie w 

czwartym kwartale mieliśmy tendencję zwyżkującą jeśli chodzi o popyt na nasze nieruchomości. 

Jeżeli w ciągu roku nie uda się o 100.000 zł, czy 200.000 zł wykonać tego planu, bo do końca tego 

nie można przewidzieć. My oferujemy do sprzedaży takie ilości majątku, aby te dochody wykonać. 

W dużej też mierze wszystko zależy od nabywców – powiedziała Burmistrz, ale rok 2011 pokazał, 

że jest możliwe wykonanie planu prawie w całości. Pani Burmistrz dodała ponadto, że budżet jest 

dokumentem, który w ciągu roku zmienia się wielokrotnie w zależności od sytuacji zarówno jeśli 

chodzi o dochody, w tym dochody majątkowe jak i wydatki, w tym wydatki majątkowe. Natomiast 

jeśli chodzi o wydatkowanie środków i zadłużenie w postaci kredytów i pożyczek to wszyscy razem 

Burmistrz  i  Rada  jako  organ  mamy  tą  świadomość,  że  skoro  planujemy  takie  duże  ilości 

inwestycji,  które  kosztują  dużo  więcej  niż  nasze  możliwości  środków  własnych  to  zaciągamy 

kredyty.  Jeśli  nie ma być kredytów i  nie ma być długu w budżecie Gminy to także nie będzie 

inwestycji. Wybór należy do organu ustalającego budżet – powiedziała Burmistrz. Pani Burmistrz 

stosuje się do tego, co mamy już wcześniej uchwalone, czyli Wieloletni Plan Inwestycyjny, który 

już dzisiaj  nie  obowiązuje,  ale  jest  dla  Pani  Burmistrz  drogowskazem.  Jeśli  pojawiają  się  inne 

zadania,  a  wynikają,  np.  z  Planów Odnowy Miejscowości,  a  są  możliwości  pozyskania  na  nie 

środków to Burmistrz je proponuje i bez akceptacji Wysokiej Rady nic w budżecie się nie dzieje, 

zawsze są podawane źródła finansowania tych zadań. Jeśli pojawiają się jeszcze inne zadania, które 

w  Wieloletnich  Planach  nie  występowały,  a  są  potrzebne  mieszkańcom  i  jest  możliwe 

współfinansowanie  ich  z  programów,  które  aktualnie  funkcjonują  i  jest  ogłaszany  nabór  to 
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propozycja  jest  przedstawiana  do  akceptacji  Rady.  Ponadto  Pani  Burmistrz  podkreśliła,  że 

wszystkie  wskaźniki  nadal  mamy spełnione,  zagrożenia  jak  dotąd  nie  ma  żadnego  stwierdziła 

Burmistrz.  Nie  jest  tak,  że  tylko  ciągle  zaciągamy  kredyty,  bo  są  też  rozchody,  czyli  spłaty 

kredytów i też spłacamy każdego roku „ciężkie” miliony. Jeżeli zaciągniemy w ciągu roku kilka 

kolejnych  milionów  na  nowe  inwestycje  to  równocześnie  spłacamy  kredyty  z  inwestycji 

zakończonych, które już służą mieszkańcom. Pani Burmistrz podkreśliła również, że nie zdarzyło 

się  Jej  zaciągnąć  przez  te  4  lata  złotówki  pożyczki,  czy  kredytu  na  jakikolwiek  inny  cel  jak 

inwestycje.

Zabierając głos radny, Pan Józef Jasik doprecyzował jeszcze raz pytanie – czy wprowadzenie w 

przyszłym roku kolejnego zadania inwestycyjnego na bazie  obecnych danych będzie  wymagało 

podjęcia kolejnego zobowiązania kredytowego, czy będziemy w stanie to zadanie wykonać przy 

pomocy środków, które posiadamy?

Nie wiem o jakim kolejnym zadaniu Pan radny myśli – powiedziała Burmistrz. Dodała, że jeżeli 

miałoby  być  nowe  zadanie  to  musiałaby  być  zgoda  Rady.  Pani  Burmistrz  uważa,  że  skoro 

realizujemy zadania, tak jak mamy założone z programów wcześniej ustalonych plus te, o których 

już wspomniała, że są to inwestycje potrzebne mieszkańcom, a wprowadzamy je, bo mamy szanse 

na dofinansowanie to jeśli byłaby okazja skorzystać z pokaźnej sumy środków zewnętrznych to w 

następnym  roku  mielibyśmy  możliwość  niekoniecznie  z  kredytów,  bo  będziemy  rozliczać 

kanalizację Żelazno i wtedy z wniosku o płatność powinny wrócić środki ponad 400.000 zł, które 

możemy albo przyspieszyć spłatę kredytu z tego zadania, albo możemy w to miejsce dołożyć do 

realizacji,  np.  zadania  inwestycje,  które  czekają  jeszcze w kolejce.  Dodała  ponadto,  że  jeszcze 

drobne  sumy  wejdą  z  małych  projektów,  które  robiliśmy  w  roku  2011  a  wnioski  o  płatność 

składaliśmy w grudniu bądź będziemy składać w tym roku i one około półrocza bądź po półroczu 

powinny spłynąć. 

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  w 

projekcie  uchwały,  który  radni  otrzymali  w  wersji  papierowej,  czy  w  tym  projekcie  zostały 

uwzględnione wszystkie zmiany, które powinny się znaleźć w związku z opinią RIO?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jest to dokument bardzo złożony, skomplikowany, 

który składa się z wielu tabel. Pani Burmistrz zapewniła, że wszystkie te uwagi są w tym wydruku. 

Dokument  ten,  który  radni  otrzymali  w  dniu  dzisiejszym  jest  to  wydruk  z  uwzględnieniem 
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wszystkich autopoprawek, tych z opinii RIO jak i tych, które są zaproponowane w autopoprawkach, 

jeżeli wszystkie autopoprawki wolą Rady będą zaakceptowane.

W związku z brakiem dalszej dyskusji, Przewodniczący zapytał,  kto jest za przyjęciem projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2012 – 

2036 wraz z autopoprawkami?

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/138/2012 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) budżetu Gminy Wyrzysk na 2012 rok.

Głos zabrał Przewodniczący, Pan Ireneusz Przydział, który na wstępie poinformował, że podjęcie 

uchwały budżetowej na sesji Rady Miejskiej powinno zostać poprzedzone:

1) przedstawieniem projektu  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego 

wyznaczoną;

2) przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 

przez Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną;

3) odczytaniem opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej 

przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji;

4) przedstawieniem  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  lub  wniosków  komisji  Rady 

Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej;

5) przedstawieniem  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego  wyznaczoną  autoporawek 

Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

6) głosowaniem wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

7) dyskusję nad projektem uchwały budżetowej;

8) głosowaniem projektu uchwały budżetowej.

O godzinie 13.10 Przewodniczący zarządził 5 minutową przerwę w obradach. 

Obrady wznowione zostały o godzinie 13.20 przy stanie 15 radnych. 

Po przerwie Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Burmistrz o przedstawienie projektu budżetu 

Gminy Wyrzysk na 2012 rok.

Głos  zabrała  Burmistrz  –  Pani  Maria  Bratkowska,  która  oznajmiła,  że  projekt  budżetu 

przedstawiony  Radzie  na  komisjach  ustalał  dochody  budżetu  na  rok  2012  w  łącznej  kwocie 

36.673.178,00 zł, z tego dochody bieżące 34.722.470,00 zł, dochody majątkowe 1.950.708,00 zł 
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zgodnie z załącznikiem nr 1 do tego projektu. Dochody obejmują w szczególności dotacje celowe 

na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych gminie odrębnymi 

ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 3. Kwota w projekcie wskazana na te zadania, tj. 5.142.066,00 

zł.  Dotacje celowe na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między 

jednostkami samorządu terytorialnego, zgodnie z załącznikiem nr 4, tj. kwota 40.788,00 zł, dotacje 

i  środki  na  finansowanie  wydatków na  realizację  zadań finansowanych z  udziałem środków,  o 

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3, tj. 340.708,00 zł. Paragraf 2 ustala się wydatki budżetu na 

2012 rok w łącznej kwocie 40.638.634 zł,   z tego wydatki bieżące 34.104.261,64 zł,  a wydatki 

majątkowe w kwocie 6.534.372,36 zł zgodnie z załącznikiem nr 2. Wydatki, o których mowa w ust. 

1 obejmują w szczególności wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych 

zadań zleconych gminie odrębnymi ustawami, zgodnie z załącznikiem nr 3, wydatki na realizację 

zadań realizowanych w drodze umów porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego, 

zgodnie z załącznikiem nr 4, wydatki na programy finansowane z udziałem środków, o których 

mowa w art. 5, ust. 1 pkt 2 i 3 w części związanej z realizacją zadań gminy. Deficyt w projekcie 

budżetu określony został w kwocie 3.965.456,00 zł, który sfinansowany zostanie przychodami z 

tytułu kredytów w kwocie 1.410.056,00 zł,  pożyczek w kwocie 2.555.400,00 zł.  Łączna kwota 

planowanych przychodów budżetu została określona w wysokości  5.761.456,00 zł. Łączna kwota 

planowanych rozchodów budżetu określona została w wysokości 1.796.000 zł. Limit zobowiązań z 

tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek określony został w kwocie 5.961.456,00 zł, w tym na 

pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu w kwocie 200.000,00 zł. 

Dalsze  ustalenia  dotyczą  planowanych  kwot  dotacji  udzielanych  z  budżetu  gminy,  zgodnie  z 

załącznikiem  nr  6.  Przychody  i  koszty  samorządowego  zakładu  budżetowego,  zgodnie  z 

załącznikiem  nr  7.  Kwoty  i  zakres  dotacji  przedmiotowych  dla  samorządowego  zakładu 

budżetowego, zgodnie z załącznikiem nr 6. Upoważnienia Burmistrza określone w § 10 projektu do 

zaciągania  kredytów  i  pożyczek  na  pokrycie  występującego  w  ciągu  roku  budżetowego 

przejściowego deficytu budżetu do wysokości 200.000,00 zł, o których mowa w art. 89 ust. 1 pkt 2-

4 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.  do wysokości 5.761.456,00 zł,  do 

dokonywania  zmian  w  budżecie  polegających  na  przeniesieniach  w  planie  wydatków  między 

paragrafami  i  rozdziałami  w  ramach  działu  klasyfikacji  budżetowej  w  zakresie  wydatków  na 

wynagrodzenia  ze  stosunku  pracy,  do  przekazania  uprawnień  kierownikom  jednostek 

organizacyjnych do dokonywania przeniesień planowanych wydatków z wyjątkiem wydatków na 

wynagrodzenia  ze  stosunku  pracy  oraz  do  lokowania  wolnych  środków  budżetowych  na 

rachunkach  w  innych  bankach.  Dalej  projekt  budżetu  określa  dochody  z  tytułu  wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 102.061 zł, z tego wydatki w gminnym 
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programie  profilaktyki  i  rozwiązywania  problemów alkoholowych  w wysokości  101.061  zł,  w 

gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w wysokości 1.000 zł. Dochody z wpływów z 

tytułu opłat i kar oraz wydatki na zadania określone w ustawie Prawo ochrony środowiska określa 

załącznik  nr  8.  Tworzy  się  rezerwy:  ogólną  w  wysokości  40.900,00  zł,  celowe  w  wysokości 

147.868,00 zł, z tego na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 

83.344,00  zł,  na  dotację  celową  na  pomoc  finansową  udzielaną  Powiatowi  Pilskiemu  na 

dofinansowanie własnych zadań bieżących, przeznaczoną na eksploatację stałego łącza transmisji 

danych  do  Systemu  Centralnej  Ewidencji  Pojazdów  i  Kierowców  CEPIK  łączącego  Oddział 

Komunikacji  w Wyrzysku z Wydziałem Komunikacji  Starostwa Powiatowego w Pile w kwocie 

10.924  zł,  na  potencjalne  zobowiązania  Gminy  Wyrzysk  z  tytułu  udzielonego  poręczenia 

finansowego za zobowiązania WTBS Spółka z o.o. w Wyrzysku z tytułu kredytu zaciągniętego na 

sfinansowanie przedsięwzięcia inwestycyjno – budowlanego – budowa budynku mieszkalnego w 

Wyrzysku ul. Akacjowa w kwocie 40.000 zł, na pokrycie kosztów związanych z pobytem w Izbie 

Wytrzeźwień mieszkańców Gminy Wyrzysk znajdujących się w stanie nietrzeźwości, którzy swoim 

zachowaniem dają powód do zgorszenia, znajdują się w okolicznościach zagrażających ich życiu 

lub zdrowiu albo zagrażają zdrowiu lub życiu innych osób w kwocie 13.600 zł. W § 14 projektu 

budżetu  wyodrębnia  się  fundusz  sołecki  według zestawienia  wydatków z  podziałem kwot oraz 

określeniem przedsięwzięć do realizacji poszczególnych sołectw, zgodnie z załącznikiem nr 9.

W dalszej  części  swojego wystąpienia,  Pani  Burmistrz  odniosła  się  do opinii  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  i  poinformowała,  że  opinie  są  dwie  w  tym  przypadku.  Jedna  opinia  dotyczy 

wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej 

Miasta i Gminy Wyrzysk na 2012 r. - Uchwała nr SO-0951/62d/14/Pi/2011 Składu Orzekającego 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  7  grudnia  2011  r.  Skład  Orzekający  w 

osobach: Halina Kurjan – Przewodnicząca, członkowie: Ryszard Auksztulewicz, Janina Kotlińska 

wyraził  opinię pozytywną o możliwości sfinansowania deficytu budżetu ustalonego w projekcie 

uchwały  budżetowej  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  na  2012  r.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  relacja 

planowanego deficytu do planowanych dochodów wynosi 10,81% jeśli chodzi o projekt, który był 

oceniany przez RIO. Przewiduje się,  że w roku budżetowym 2012 spłata zobowiązań Gminy z 

tytułu  rat  kredytów  i  pożyczek  1.796.000  zł  wraz  z  należnymi  odsetkami  872.090  zł  oraz 

potencjalnymi spłatami poręczeń 40.000 zł wyniesie 2. 708.090 zł, co stanowi 7,38% planowanych 

dochodów, a więc zachowany zostanie wymóg dotyczący dopuszczalnego limitu 15% planowanych 

dochodów spłat  zobowiązań,  wynikający z  art.  169 ust.  1 ustawy z dnia 30 czerwca 2005 r.  o 

finansach publicznych, który to przepis ma zastosowanie na podstawie art. 85 pkt 3 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. - Przepisy wprowadzające ustawę o finansach publicznych. Biorąc pod uwagę 
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powyższe  Skład  Orzekający  postanowił  jak  w  sentencji.  Spłaty  w  stosunku  do  możliwości 

zaplanowania spłat, czyli do wysokości 15% planowanych dochodów, nasze spłaty stanowią 7,38% 

planowanych dochodów. Kolejna opinia  dotyczy projektu  uchwały budżetowej  Miasta  i  Gminy 

Wyrzysk na 2012 rok – Uchwała nr SO-0952/37/14/Pi/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 grudnia 2011 r.  Skład Orzekający w osobach: Halina Kurjan- 

Przewodnicząca, członkowie: Ryszard Auksztulewicz, Janina Kotlińska działając na podstawie art. 

19 ust. 2 i art. 13 pkt 3 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Wyrzysk projekcie uchwały budżetowej na 2012 

r. wyraża opinię pozytywną z uwagą opisaną w uzasadnieniu. Uwaga dotyczyła naszego błędu, o 

którym Pani Burmistrz mówiła na posiedzeniach komisji. Zdarzyło nam się, że nie zaplanowaliśmy 

w  budżecie  funduszu  świadczeń  socjalnego  dla  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  co  jest 

obligatoryjnym  wydatkiem.  Błąd  ten  został  naprawiony  i  uwzględniony  w  autopoprawkach. 

Ponadto Pani Burmistrz oznajmiła, że wystąpiły dwa błędy kwalifikacyjne. Jeden był w § 2650 i 

następnie § 2630 jak dla sektora finansów publicznych, a powinna być § 2360 jak dla pozostałych 

jednostek.

Zabierając  głos  Przewodniczący  Rady,  Pan  Ireneusz  Przydział  przystąpił  do  realizacji  pkt  3) 

odczytania opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej przez ich 

przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

wspólnym posiedzeniu w dniu 17 stycznia br. głosowała następująco: „za” głosowało: 3 członków, 

„przeciw” głosowało:  0  członków, „wstrzymał  się”:  1  członek.  Natomiast  Komisja  Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię o projekcie budżetu.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw Społecznych  i  Bezpieczeństwa  na 

wspónym posiedzeniu komisji w dniu 16 stycznia br. głosowała następująco: „za” głosowało: 2 

członków,  „przeciw”  głosował:  1  członek,  „wstrzymało  się”:  0  członków.  Natomiast  Komisja 

Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

W związku  z  tym,  że  opinie  komisji  o  projekcie  uchwały  budżetowej  były  pozytywne  i  nie 

wypracowano żadnych wniosków Pani Burmistrz nie zajęła stanowiska.

Po  czym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Burmistrz  o  przedstawienie  autopoprawek 

Burmistrza do projektu uchwały budżetowej.

Głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz, która oznajmiła, że upływ czasu od złożenia projektu 

budżetu  do dnia  dzisiejszego jest  duży,  w związku z  tym zmiany są konieczne.  Jeśli  chodzi  o 
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dochody są one następujące: zwiększa się plan dochodów budżetowych o kwotę 64.939,00 zł w 

dziale 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem o kwotę 64.939,00 zł, rozdział 75618 

Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie 

ustaw,  §  0480  Wpływy  z  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  alkoholu  o  kwotę  64.939,00  zł  – 

planowane  zwiększenie  jest  w  związku  z  ponownym  złożeniem  wniosków  przez  29 

przedsiębiorców, którym termin zezwoleń upłynął 31 grudnia 2011r, w związku z tym dokonano 

ponownego przeliczenia planowanych dochodów z powyższego tytułu.

Jeśli  chodzi  o  wydatki  w  załączniku  nr  2  do  uchwały  w  sprawie  budżetu  zwiększa  się  plan 

wydatków o kwotę 2.058.992,01 zł, dział 600 Transport i łączność o kwotę 263.192,00 zł rozdział 

60016 Drogi  publiczne  gminne  §  6050 Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych o  kwotę 

263.192,00 zł na zwiększenie planu wydatków następujących zadań: Wyrzysk – utwardzenie ulicy 

Pod Czubatką o kwotę 37.000,00 zł, Wyrzysk – odwodnienie ul. Kościuszki wraz z odwodnieniem 

budynków komunalnych o kwotę 220.000,00 zł; w związku ze zmniejszeniem planu wydatków w 

2011 r. na powyższe zadania uchwałą nr XIV/129/2011 Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2011 r. w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 rok oraz przeniesieniem ich do realizacji na 

2012 rok, wprowadzenie autopoprawki jest konieczne; wydatki na uregulowanie podatku od umów 

o dzieło na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej ODJ Kwiatowa i ul. Świerkowej w 

Wyrzysku – kwota 6.192,00 zł;  umowa została zrealizowana w roku 2011, powyższe środki są 

konieczne na zapłacenie podatku; dział 750 Administracja publiczna o kwotę 95.031,00 zł rozdział 

75011 Urzędy wojewódzkie o kwotę 5.470,00 zł § 4440 Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych  –  planowane  środki  przeznaczone  są  na  wydatki  na  zakładowy fundusz  świadczeń 

socjalnych; rozdział 75023 Urzędy gmin (miast i miast na prawach powiatu) o kwotę 55.061,00 zł § 

4440 Odpisy na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych – planowane środki przeznaczone są na 

wydatki   na  zakładowy fundusz  świadczeń  socjalnych;  rozdział  75095 Pozostała  działalność  o 

kwotę 34.500,00 zł § 4100 Wynagrodzenia agencyjno-prowizyjne o kwotę 26.500,00 zł – środki 

przeznaczone są  wypłatę prowizji dla inkasentów za zainkasowane kwoty podatku, § 4610 Koszty 

postępowania sądowego i prokuratorskiego o kwotę 8.000,00 zł – środki przeznaczone na wpisy 

hipotek przymusowych i ponoszenie kosztów egzekucji komorniczej za egzekwowanie zaległych 

podatków; dział 758 Różne rozliczenia zwiększenie o kwotę 2.606,00 zł  rozdział 75818 Rezerwy 

ogólne celowe, § 4810 Rezerwy o kwotę 2.606,00 zł, z tego: rezerwę ogólną o kwotę 2.000,00 zł 

rezerwę celową na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego o kwotę 606,00 

zł, w związku ze zmianą planu wydatków budżetowych należało przeliczyć kwoty rezerw zgodnie z 

obowiązującymi  przepisami,  dlatego  też  autopoprawka  jest  zasadna;  dział  801  Oświata  i 

20



wychowanie zwiększenie o kwotę  245,00 zł  rozdział 80110 Gimnazja o kwotę 245,00 zł § 6050 

Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych  o  kwotę  245,00  zł  z  przeznaczeniem  na 

uregulowanie  podatku  od  umowy  o  dzieło  za  wykonanie  projektu  budowlanego  wewnętrznej 

instalacji gazu w kotłowni budynku hali sportowej przy Gimnazjum w Osieku n/Notecią; umowa 

została zrealizowana w roku 2011, powyższe środki są konieczne na zapłacenie podatku; dział 851 

Ochrona  zdrowia  zwiększenie  o  kwotę  64.939,00  zł  rozdział  85154  Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi  zwiększenie  o  kwotę  64.939,00  zł,  z  tego:  §  2360  Dotacje  celowe  z  budżetu 

jednostki  samorządu  terytorialnego,  udzielone  w  trybie  art.  221  ustawy,  na  finansowanie  lub 

dofinansowanie  zadań  zleconych  do  realizacji  organizacjom prowadzącym  działalność  pożytku 

publicznego zwiększenie o kwotę 52.000,00 zł, § 3030 Różne wydatki na rzecz osób fizycznych 

zwiększenie  o  kwotę  12.000,00 zł,  §  4110 Składki  na  ubezpieczenia  społeczne  zmniejszenie  o 

kwotę  460,00  zł,  §  4120  Składki  na  Fundusz  Pracy  zmniejszenie  o  kwotę  70,00  zł,  §  4170 

Wynagrodzenia  bezosobowe  zmniejszenie  o  kwotę  300,00  zł,  §  4210  Zakup  materiałów  i 

wyposażenia zwiększenie o kwotę 300,00 zł, § 4300 Zakup usług pozostałych zwiększenie o kwotę 

2.400,00 zł,  §  4410 Podróże służbowe krajowe zmniejszenie  o kwotę 50,00 zł,  §  4610 Koszty 

postępowania  sądowego  i  prokuratorskiego  zmniejszenie  o  kwotę  131,00  zł,  §  4700 Szkolenie 

pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnej  zmniejszenie  o kwotę 750,00 zł, 

planowane wydatki na przeciwdziałanie alkoholizmowi są dostosowane do planowanych dochodów 

z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych;  dział 853 Pozostałe zadania w 

zakresie  polityki  społecznej  o  kwotę  78.000,00  zł  rozdział  85311  Rehabilitacja  zawodowa  i 

społeczna  osób  niepełnosprawnych  o  kwotę  78.000,00  zł,  §  6610  Dotacje  celowe  przekazane 

gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne realizowane na podstawie porozumień (umów) między 

jednostkami samorządu terytorialnego, planowane wydatki przeznacza się jako dotację dla Gminy 

Łobżenica na zakup autobusu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych;  dział 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska o kwotę  1.292.900,00 zł  rozdział 90095 pozostała 

działalność o kwotę 1.292.900,00 zł § 6050 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 

1.292.900,00 zł – zwiększenie planu wydatków następujących zadań inwestycyjnych: Gromadno – 

budowa kanalizacji sanitarnej o kwotę 399.300,00 zł, Kosztowo – budowa kanalizacji sanitarnej o 

kwotę 396.300,00 zł,  Konstantynowo – budowa kanalizacji sanitarnej o kwotę 497.300,00 zł,  w 

związku  ze  zmniejszeniem  planu  wydatków  w  2011  r.  na  powyższe  zadania  uchwałą  nr 

XIV/129/2011 Rady Miejskiej  z  dnia  29 grudnia  2011 r.  w sprawie  zmian  w budżecie  Gminy 

Wyrzysk  na  2011  rok  oraz  przeniesieniem  ich  do  realizacji  na  2012  rok,  wprowadzenie 

autopoprawki  jest  konieczne;  dział  921  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  o  kwotę 

80.000,01 zł rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby o kwotę 80.000,01 zł § 6057 
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Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 49.180,00 zł – zwiększenie planu wydatków 

na  zadanie:  Remont  świetlicy  wiejskiej  w  Kosztowie,  §  6059 Wydatki  inwestycyjne  jednostek 

budżetowych o kwotę 30.820,01 zł – zwiększenie planu wydatków na zadanie: Remont świetlicy 

wiejskiej  w Kosztowie;  w związku ze zmniejszeniem planu wydatków w 2011 r.  na powyższe 

zadania uchwałą nr XIV/129/2011 Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie zmian w 

budżecie  Gminy Wyrzysk  na  2011 rok oraz  przeniesieniem zadania  do realizacji  na  2012 rok, 

wprowadzenie  autopoprawki  jest  konieczne;  dział  926 Kultura  fizyczna  o kwotę  182.079,00 zł 

rozdział 92601 Obiekty sportowe o kwotę 142.079,00 zł § 6057 Wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych o kwotę 87.343,00 zł – zwiększenie planu wydatków na zadanie: Budowa boiska z 

bieżnią i trybunami w Gromadnie,  § 6059 Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 

54.736,00 zł – zwiększenie planu wydatków na zadanie: Budowa boiska z bieżnią i trybunami w 

Gromadnie; w związku ze zmniejszeniem planu wydatków w 2011 r. na powyższe zadania uchwałą 

nr XIV/129/2011 Rady Miejskiej z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wyrzysk  na  2011  rok  oraz  przeniesieniem  ich  do  realizacji  na  2012  rok,  wprowadzenie 

autopoprawki  jest  konieczne.;  rozdział  92605  Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  o  kwotę 

40.000,00  zł  §  6057  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych  o  kwotę  22.423,36  zł  – 

planowane wydatki na zadanie: Sport to zdrowie – miejsce rekreacji w Wyrzysku, § 6059 Wydatki 

inwestycyjne jednostek budżetowych o kwotę 17.576,64 zł – planowane wydatki na zadanie: Sport 

to  zdrowie  –  miejsce  rekreacji  w  Wyrzysku,  w  związku  z  przyznaniem  dofinansowania  na 

powyższe  zadanie  przez  Samorząd  Województwa  Wielkopolskiego  –  zawarta  została  umowa 

przyznania  pomocy nr  00814-6930-UM1540425/11 na  operację  z  zakresu małych projektów w 

ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2007-2013 

z dnia 04.01.2012r.

Dalsze autopoprawki dotyczące wydatków to zmniejszenie planu wydatków o kwotę 58.200,00 zł 

dział 010 Rolnictwo i łowiectwo o kwotę 17.300,00 zł rozdział 01095 Pozostała działalność § 4140 

Wpłaty  na  Państwowy Fundusz  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  o  kwotę  17.300,00  zł; 

omyłkowo i  podwójnie  zostały zaplanowane wydatki  na PFRON, znajdują  się one w rozdziale 

75023, dlatego też zasadne jest wprowadzenie autopoprawki; dział 926 Kultura fizyczna o kwotę 

40.900,00  zł  rozdział  92601  Obiekty  sportowe  o  kwotę  13.900,00  zł  §  4130  Składki  na 

ubezpieczenie zdrowotne o kwotę 13.900,00 zł, jednostka samorządowa OSiR w Wyrzysku zbędnie 

zaplanowała powyższe wydatki, jest to pomyłka, którą należy poprawić dokonując autopoprawki; 

rozdział  92605  Zadania  w  zakresie  kultury  fizycznej  o  kwotę  27.000,00  zł,  §  4210  Zakup 

materiałów i wyposażenia o kwotę 27.000,00 zł podwójnie zostały zaplanowane wydatki na zadania 

w zakresie kultury fizycznej.
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Kolejna zmiana polega na przeniesieniu planu wydatków bieżących między rozdziałami w ramach 

działu  dział  852  Pomoc  społeczna  rozdział  85201  Placówki  opiekuńczo-wychowawcze  - 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 19.200,00 zł § 3110 Świadczenia społeczne rozdział 85295 

Pozostała działalność – zmniejszenie planu wydatków o kwotę 19.200,00 zł § 3110 Świadczenia 

społecznego. Środki przeznaczone są na dofinansowanie kosztów pobytu dziecka w placówkach 

opiekuńczo-wychowawczych (instytucjonalna piecza zastępcza) – zmiana konieczna jest w związku 

ze zmianą klasyfikacji budżetowej.

Zmiana  polegająca  na  przeniesieniu  planu  wydatków bieżących  między paragrafami  w ramach 

rozdziału  dział  754  Bezpieczeństwo  publiczne  i  ochrona  przeciwpożarowa  rozdział  75412 

Ochotnicze straże pożarne § 2650 Dotacje przedmiotowe z budżetu dla samorządowego zakładu 

budżetowego – zmniejszenie planu o kwotę 21.000,00 zł § 2360 Dotacje celowe z budżetu jednostki 

samorządu terytorialnego, udzielone w trybie art. 221 ustawy, na finansowanie lub dofinansowanie 

zadań  zleconych  do  realizacji  organizacjom  prowadzącym  działalność  pożytku  publicznego  – 

zwiększenie planu wydatków o kwotę 21.000,00 zł; zmiana konieczna jest w związku ze zmianą 

klasyfikacji  budżetowej;  dział  921  Kultura  i  ochrona  dziedzictwa  narodowego  rozdział  92195 

Pozostała działalność § 4210 Zakup materiałów i wyposażenia – zmniejsza się plan wydatków o 

kwotę  2.581,19  zł,  §  4300  Zakup  usług  pozostałych  –  zwiększa  się  plan  wydatków  o  kwotę 

2.581,19  zł,  zmiana  dotyczy  wydatków  planowanych  na  przedsięwzięcie  w  ramach  funduszu 

sołeckiego –  sołectwo Kosztowo – organizacja  imprez  kulturalno  –  integracyjnych,  m.in.  Dnia 

Dziecka; zmiana konieczna jest w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej.

Zmiany w pozostałych załącznikach – w załączniku nr 5 do uchwały w sprawie budżetu Gminy 

Wyrzysk na 2012 rok zwiększa się kwotę planowanych przychodów o 1.915.853,01 zł,  z tego: 

zaciągnięte  pożyczki  i  kredyty  na  rynku  krajowym o  1.549.900,00  zł  planowane  na:  kredyty- 

Wyrzysk – utwardzenie  ulicy Pod Czubatką o kwotę 37.000,00 zł,  Wyrzysk – odwodnienie  ul. 

Kościuszki  wraz  z  odwodnieniem budynków komunalnych  o  kwotę  220.000,00  zł,  pożyczki  z 

WFOŚiGW, Konstantynowo – budowa kanalizacji sanitarnej o kwotę 497.300,00 zł, Gromadno – 

budowa kanalizacji sanitarnej o kwotę 399.300,00 zł, Kosztowo – budowa kanalizacji sanitarnej o 

kwotę  396.300,00  zł;  wolne  środki,  o  których  mowa  w  art.  217  ust.2  pkt  6  ustawy  o  kwotę 

365.953,01  zł  (są  to  wolne  środki  z  lat  poprzednich,  z  2010  roku); zmniejsza  się  planowane 

rozchody o kwotę 20.000,00 zł – dotyczy zmniejszenie spłaty rat kredytów: BGK oddział w Pile 

(umowa 2011/1805 wraz z aneksem) na zadanie pn. Wyrzysk – budowa parkingu miejskiego i drogi 

wewnętrznej  z  miejscami  postojowymi  o  kwotę  10.000,00  zł,  BGK  oddział  w  Pile  (umowa 

2011/2454 wraz z aneksem) na zadanie pn. Młotkówko – budowa drogi Dobrzyniewo – Młotkówko 

o kwotę 10.000,00 zł. Zwiększa się planowany deficyt o kwotę 1.935.853,01 zł.
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Załącznik nr 6 do uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2012 rok.

Zestawienie  planowanych  kwot  dotacji  udzielonych  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2012  rok. 

Dokonuje  się  zmiany w:  pkt  1)  Jednostki  sektora  finansów publicznych  dodaje  się:  dział  853 

rozdział 85311 § 6610 nazwa jednostki – określenie zadania: GMINA ŁOBŻENICA - dotacja na 

zakup autobusu przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych na wózkach inwalidzkich, 

kwota dotacji celowej 78.000,00 zł w związku z wprowadzeniem autopoprawki do planu wydatków 

budżetowych, należy dokonać zmian w ww. załączniku; pkt 2) Jednostki spoza sektora finansów 

publicznych - w dziale 754 rozdział 75412 § 2630 zastępuje się § 2360, zmiana konieczna jest w 

związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej, dopisuje się dział 801 przy rozdziałach 80101 i 80103, 

(była to pomyłka pisarska), dopisuje się § 2360 w dziale 851 rozdział 85154; (była to pomyłka 

pisarska), w dziale 851 rozdział 85154 zwiększa się planowaną dotację celową o kwotę 52.000,00 

zł  oraz  zastępuje  się  nazwę  zadania:  „na  dofinansowanie  zadania  zleconego  do  realizacji, 

związanego  z  wykonywaniem  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych  na  2012  rok  w  zakresie  zadań  profilaktyki  i  promocji  zdrowia  –  prowadzenie 

edukacyjno  –  sportowych  zajęć  integracyjnych  dla  dzieci  z  rodzin  uzależnionych”,  „na 

dofinansowanie  zadania  zleconego  do  realizacji,  związanego  z  wykonywaniem  Gminnego 

Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  na  2012  rok  w  zakresie 

prowadzenia  świetlic  terapeutycznych  na  terenie  Miasta  i  Gminy Wyrzysk  dla  dzieci  z  rodzin 

uzależnionych” nowym brzmienie: na dofinansowanie zadania zleconego do realizacji, związanego 

z wykonywaniem Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 

2012 rok, w zakresie świetlic terapeutycznych, opiekuńczo-wychowawczych i klubów sportowych; 

kwota planowanej dotacji celowej wynosi 105.000,00 zł; przeznaczenie dotacji celowej jest zgodne 

z zapisami w preliminarzu wydatków przeznaczonych na realizację GPPiRPA na rok 2012. 

Załącznik Nr 9 do uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2012 rok

Fundusz sołecki w formie zestawienia wydatków z podziałem kwot oraz określeniem przedsięwzięć 

do realizacji poszczególnych sołectw. Dokonuje się zmiany polegającej na: Sołectwo Kościerzyn 

Wielki  –  nazwę  przedsięwzięcia  do  realizacji  „Remont  kładki  przez  rzekę  Łobzonkę  oraz 

utwardzenie  dojść do niej”  zastępuje się  na nowym brzmienie:  „Zakup materiałów na naprawę 

dojścia  do  rzeki  Łobzonki”,  zmienia  się  rozdział  w  sołectwie  Ruda,  nazwa  przedsięwzięcia 

Wyposażenie  świetlicy  wiejskiej  jest  rozdział  92195  zastępuje  się  rozdziałem  92109,  zmiana 

konieczna jest w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej.

Po  zakończonym wystąpieniu  Pani  Burmistrz,  Przewodniczący  Rady powiedział,  że  zgodnie  z 

procedurą  dotyczącą  podjęcia  uchwały  budżetowej  Rada  powinna  przystąpić  do  głosowania 
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wniesionych autopoprawek Burmistrza. W związku z tym Przewodniczący zapytał, czy głosujemy 

wszystkie autopoprawki en bloc, czy każdą autopoprawkę oddzielnie?

Głos  zabrał  Wiceprzewodniczący  Rady,  Pan  Stefan  Rymer,  który  zgłosił  formalny  wniosek  o 

przegłosowanie łącznie wszystkich przedstawionych autopoprawek przez Panią Burmistrz.

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby wniesione autopoprawki 

Burmistrza były głosowane en bloc?

W wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie,  przy  poparciu  15  głosów „za”  opowiedziała  się  za 

głosowaniem wniesionych autopoprawek en bloc. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania, pytając kto z radnych jest za przyjęciem 

wniesionych autopoprawek Burmistrza? 

W wyniku głosowania autopoprawki Burmistrza Wyrzyska do projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 

2012 rok zostały przyjęte, przy poparciu 13 głosów „za” i 2 głosów „wstrzymujących”.

W dalszej części Przewodniczący Rady zachęcił do dyskusji nad projektem uchwały budżetowej.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka powiedział, że doskonale zdajemy sobie sprawę z tego, że w 

każdym planie, w każdym projekcie, jak również w tym budżecie mogą nastąpić zmiany i zawsze 

radny  bierze  to  pod  uwagę.  Tak  może  się  stać  za  sprawą  projektodawcy  lub  z  przyczyn 

obiektywnych,  np.  na  skutek  niespodziewanego  zdarzenia.  Oby takich  przypadków nie  było  – 

powiedział radny. Wiem także, że jako radny oprócz części wydatkowej budżetu powinien na równi 

dostrzegać probemy dochodowe. Dzisiejszy projekt budżetu na 2012 rok zawiera między innymi 

długo oczekiwaną inwestycję na ulicy Pod Czubatką w Wyrzysku. Warto nadmienić kilka słów w 

tej  sprawie.  Otóż  o  tej  inwestycji  zaczęto  mówić,  a  właściwie  złożono  pierwsze  obietnice 

mieszkańcom ponad 20 lat temu, gdy podejmowano decyzję o lokalizacji gminnej oczyszczalni 

ścieków ludzie po raz pierwszy usłyszeli, że ich droga będzie utwardzona, a ich domy w pierwszej 

kolejności  będą  podłączone  do  kanalizacji.  Następnie  już  podczas  budowy oczyszczalni,  kiedy 

ciężki transport odbywał się tą drogą od ulicy 22 Stycznia przez nieszczęsny most, notabene to 

jedna z głównych przyczyn jego obecnego stanu,  mieszkańców zapewniano nadal,  że jak tylko 

zakończy się budowa to będą mieli utwardzoną drogę i kanalizację. Był to rok 2000, droga została 

utwardzona, ale na odcinku dawnej drogi nr 10 do oczyszczalni ścieków. W woli ścisłości należy 

powiedzieć, że to nie jest tak, że tam nic się nie działo. W poprzednich latach wykonano chodnik, 

zmodernizowano oświetlenie, w 2006 roku naprawiono most za kwotę około 50 tys. zł, rozpoczęto 

sprawę regulowania własności gruntów,  zamontowano pokrywę nad przepompownią ścieków i 

niemal do dziś prowadzono wszelkie potrzebne uzgodnienia około inwestycyjne.
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Ponadto radny dodał, że w kolejce czekają inne zadania, że wspomnę o koniecznych pracach na 

ulicy Ślusarskiej, czy o drodze tzw. odnodze na ulicy 22 Stycznia, której nawierzchnia ciągu pieszo 

– jezdnego niedawno została mocno uszkodzona. Podobnie jest na terenie innych osiedli na terenie 

Wyrzyska i pozostałych miejscowościach gminy. W tym miejscu rady apelował do Pani Burmistrz, 

do Wysokiej Rady, aby podobnie jak przy tworzeniu byłych Wieloletnich Planów Inwestycyjnych 

opracować  koncepcję  przebudowy  dróg  w  Gminie  Wyrzysk,  ze  szczególnym  uwzględnieniem 

celowości i racjonalności ich utwardzania. Wydaje się, że niekoniecznie wszystkie odcinki dróg 

muszą być utwardzone akurat betonem, czy asfaltem. Radny ma również obawy, że nakłady na 

bieżące naprawy dróg utwardzonych i chodników są niewystarczające, chociaż muszę przyznać, że 

nastąpił ich znaczny wzrost w stosunku do roku ubiegłego. Jako radny, przewodniczący Komisji 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, a także mieszkaniec Gminy Wyrzysk wnioskował również, 

aby  w  miarę  możliwości  przy  późniejszych  ingerencjach  w  budżet  gminy  przewidzieć  lub 

zwiększyć środki finansowe na tak ważne zadania jak: profilaktyczne badania stomatologiczne dla 

dzieci  szkół  gminnych,  wypoczynek  czynny  dla  dzieci  i  młodzieży  z  Gminy  Wyrzysk,  np. 

dofinansowując wszelkiego rodzaju kolonie, półkolonie, organizację wszelkich imprez  sportowo – 

rekreacyjnych, konkursów, turniejów. Jako gmina posiadamy dobrą bazę, a nawet bardzo dobrą, 

profilaktykę dotyczącą problemu narkomanii,  zwiększenie  pieszych mieszanych patroli  Policji  i 

Straży  Miejskiej  w  newralgicznych  miejscach  naszej  gminy.  Można  to  uczynić  w  formie 

ponadnormatywnych patroli.  Poza tym utwardzenie gruzem ceglanym ulicy Parkowej w Wyrzysku 

na odcinku od hali sportowej do amfiteatru. Radny postulował również o zacieśnienie współpracy 

Urzędu Miejskiego  z organizacjami pozarządowymi. Głównie chodzi o pomoc w pozyskiwaniu 

środków finansowych na realizację zadań publicznych ze źródeł zewnętrznych, w tym unijnych. 

Największym  problemem  dla  tych  tak  małych  przecież  stowarzyszeń  jest  sporządzenie 

odpowiedniego wniosku i procedury z nim związanej. Nawet fachowcy w tych sprawach mają duże 

kłopoty, a co dopiero ludzie, którzy nie składali jeszcze takich wniosków. Radny uważa, że naszym 

stowarzyszeniom  można  pomóc  przyjmując  za  wzór  działania  Urzędu  przy  aplikacjach  dla 

poszczególnych  sołectw.  Trzeba  mocno  podkreślić,  że  każda  dodatkowa  złotówka  dla  danej 

organizacji  pozarządowej  również  zwiększa  dochody  gminy.  Następnie  radny  podzielił  się  z 

Wysoką Radą taką refleksją – nie ważne kto przedstawi pomysł na dane przedsięwzięcie, czy to 

będzie Burmistrz, urzędnik, radny, czy sołtys i kiedy zaakceptuje go do realizacji Wysoka Rada to 

zawsze należy pamiętać, że na wykonawstwo tego zadania muszą się złożyć wszyscy mieszkańcy 

naszej gminy. Na zakończenie dodał i zarazem podkreślił, że takie sytuacje mają miejsce  w całej 

Polsce. Co roku mamy 27 grudnia i wtedy zaczynają się odzywać telefony, one się wręcz „grzeją”. 

Można usłyszeć takie informacje, że w budżecie są jeszcze wolne środki i koniecznie trzeba je do 
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końca roku wykorzystać i wtedy popełnia się, albo może się popełnić pewne błędy. Zakupuje się to, 

co jest.  Najczęściej  na koniec  roku nie  ma takiego zaopatrzenia  w sklepach,  czy hurtowniach. 

Zdaniem radnego należałoby spokojnie poczekać do nowego roku, rozejrzeć się, przemyśleć, czy 

rzeczywiście  dane  przedsięwzięcie  należy  do  końca  zrealizować,  a  może  te  pieniądze,  które 

pozostały  przeznaczyć  na  inne  cele,  a  tych  celów  może  być  dużo  więcej.  Może  pieniądze 

przeznaczyć  na wypoczynek dla  dzieci,  na badania lekarskie,  ale  też  można je  przeznaczyć  na 

remont chodnika, czy na zakup ławki. 

Następnie głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który powiedział, że od 14 lat jest radnym 

Rady Miejskiej w Wyrzysku i musi powiedzieć, że jest to pierwszy budżet, w którym dla radnego 

miejscowości nie ma zaplanowanego żadnego zadania. Radny przypomniał, że Osiek n.Not. jest to 

miejscowość, która liczy 3.800 mieszkańców i serdecznie wszystkich zaprosił,  aby przyjechali i 

zobaczyli,  jak na dzień dzisiejszy wyglądają ulice Przeczna, Lipowa, Kwiatowa, Krótka i wiele 

innych. Radny podkreślił, że te ulice, które wymienił mają około sto lat, może nie wszyscy o tym 

wiedzą. Mieszkańcy ci na dzień dzisiejszy nie doczekali się żadnej ulicy. Ponadto radny dodał, że 

mieszkańcy  ulicy  Przecznej  musieli  sobie  wzmocnić  fundamenty,  ponieważ  zaczęły  im  pękać 

domy. Jakoś do tej pory również nikt tego nie zauważył – powiedział radny. Zdaniem radnego ulicę 

Przeczną można było zaplanować. Nie wymagam tutaj wszystkich ulic, ale tę jedną ulicę na 2012 

rok można było zaplanować. Niestety stało się inaczej, nad czym radny ubolewa i będzie głosował 

przeciwko temu budżetowi.

Zabierając głos M. Bratkowska – Burmistrz powiedziała, że nie jest tak, że nic na ten rok nie jest 

zaplanowane dla Osieka n.Not. Absolutnie się z tym nie zgadzam – powiedziała Burmistrz. Właśnie 

patrzę na wydatki majątkowe i w tym roku, a to jeszcze nie jest koniec wydatków jeśli chodzi o 

kanalizację sanitarną w Osieku n.Not. mamy zaplanowane prawie 1.600.000 zł na kolejne roboty 

związane z kanalizacją sanitarną w Osieku n. Not. Wiem zaraz Pan powie, że najpierw Osiek n.Not. 

cierpiał z tego powodu, że nie miał kanalizacji, a teraz ma cierpieć z tego powodu, że mu się buduje 

kanalizację. Dla Pani Burmistrz takie powiedzenie też jest niezrozumiałe. Żeby wydać w jednej 

miejscowości w skali jednego roku 1.600.000 zł na inwestycje, obojętnie, na które to zadanie to 

gdyby chcieć mówić o innych miejscowościach, np. o Wyrzysku i sołectwach nigdy w życiu nie 

starczyłoby nam takich pieniędzy, a cierpliwie czekają w kolejce. Dodała, że jeśli chodzi o Osiek 

n.Not. to oprócz tego jeszcze z wydatków niewygasających za około 400.000 zł będzie realizowana 

nawierzchnia ulicy Wyrzyskiej. Odkąd Pani Burmistrz jest Burmistrzem w Gminie Wyrzysk, a jest 

to ponad 4 lata na Osiek n.Not. poszły następujące kwoty: 6 mln kanalizacja sanitarna w Osieku 
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n.Not.,  która  się  buduje  pod  nazwą:  Ochrona  wód  zlewni  rzeki  Noteć,  700.000  zł  boisko 

wielofunkcyjne,  3.400.000  zł  hala  sportowa.  W  ostatnim  czasie  przeprowadzane  były  drobne 

remonty i budowy drobnych rzeczy takich jak: chodnik z Domu Kultury do boiska, świetlica dla 

emerytów,  wymiana  okien  i  drzwi  w  świetlicy  przy  OSP  to  była  kwota  rzędu  200.000  zł. 

Rozbudowa remizy OSP za kwotę 150.000 zł, rozbudowa Ośrodka Zdrowia – 300.000 zł, remont 

dachu w przedszkolu za około 150.000 zł. Jest to już prawie 11 mln zł – powiedziała Burmistrz, po 

czym dodała, że do tego należy dołożyć ulicę Słowiańską i ulicę Szkolną to jest rząd 400.000 zł, 

ulica Różana prawie 300.000 zł, ulica Wyrzyska, która ma być zrobiona – 400.000 zł. Są jeszcze 

rzeczy gotowe z pozwoleniami, dokumentacje na realizację tych inwestycji, o które Pan radny tak 

bardzo się upomina, czyli ulica Przeczna, Lipowa, Podgórna, Kwiatowa, Krótka. Jest to rząd około 

100.000 – 150.000 zł  wydatków na dokumentacje.  Tak więc na przestrzeni  5 lat  inwestycje  w 

Osieku  n.Not.  to  jest  rząd  12.500.000  zł.  Naprawdę  wiele  dokonaliśmy dla  Osieka  i  myślę  – 

powiedziała  Burmistrz,  że  jak w tym roku nie  będzie  to  5  mln  zł,  a  będzie  2  mln,  bo to  jest 

kanalizacja, tegoroczne nakłady i ulica Wyrzyska to jest dużo. Po zebraniu w związku z ulicą Leśną 

uzgodnienia idą w tym kierunku, że jeżeli Wysoka Rada wyrazi zgodę to też będziemy szukać w 

budżecie środków około 200.000 zł, aby ten chodnik i odwodnienie wykonać na przełomie 2012 - 

2013. Jeżeli jeszcze ktoś chciałby zarzucać Pani Burmistrz, że nie stara się o to, aby w Osieku 

n.Not. były realizowane inwestycje to dla Pani Burmistrz byłoby to zupełnie niezrozumiałe.

Następnie głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, którego zdaniem nieprawdą jest, że 12 mln 

poszło  na  Osiek  z  budżetu  Gminy,  ponieważ  na  halę  sportową,  Orlika  i  kanalizację  było 

dofinansowanie z zewnątrz. Ponadto dodał, że pracowaliśmy nad WPI, które na dzień dzisiejszy nie 

funkcjonuje i już wtedy były zapisy trzech, czterech ulic na 2012 i 2013 rok i już wtedy radny 

zwrócił  uwagę  na  to  Pani  Burmistrz,  że  nie  będą  one  zrobione.  Wówczas  radny  otrzymał 

odpowiedź od Pani Burmistrz – niech się Pan nie martwi, damy radę i co damy radę? Nie damy 

rady – powiedział radny.

Zabierając głos M. Bratkowska – Burmistrz powiedziała, że nie jest tak, że te ulice nie mają być 

robione.  Gdyby w zamyśle  Pani  Burmistrz  było,  że  nie  będą robione,  to  by nie  była  w ogóle 

przygotowywana  dokumentacja,  bo  niby  po  co.  Tak  więc  Pani  Burmistrz  poinformowała,  że 

dokumentacje są  gotowe i  powtórzyła,  że  są na nie  już pozwolenia  na budowę.  Dodała,  że  za 

każdym razem na posiedzeniach komisji objaśnia przy każdym takim zapytaniu, że nie celowym 

jest budowanie tych ulic skoro są już rozkopane w tej chwili w trakcie budowy kanalizacje i jeszcze 

przez rok albo półtora będą wykonywane roboty związane z gazyfikacją całej miejscowości. To jest 

niecelowe działanie,  a  wręcz  Pani  Burmistrz  ponosiłaby odpowiedzialność  i  być  może jeszcze 
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spotkałaby się z zarzutami Prokuratury za niegospodarność. Pani Burmistrz nie włoży czegoś do 

budżetu co za rok będzie trzeba ciąć,  a co się robi z nawierzchniami przy budowie kanalizacji 

doskonale wszyscy widzicie.  Wielokrotnie Pani Burmistrz mówiła na posiedzeniach komisji,  że 

widzi problem tych już zużytych nawierzchni na ulicach w Osieku n.Not., które po kanalizacji nie 

wiadomo  jak  przywrócić,  ponieważ  nawierzchnie  były  wykonane  oszczędnościowo  być  może 

dobrze na tamte czasy, ale z upływem kilkudziesięciu lat użytkowania i zupełnie innym tonażem 

pojazdów i nasileniem ruchu one już nie mają w ogóle racji bytu, a jeszcze przy tych inwestycjach 

są już tak zniszczone, że pewnie przywrócenie w postaci wypełnienia koryt, które były wycięte do 

inwestycji nic nie dadzą, ponieważ asfalty są połamane dużo szerzej niż normalne cięcie gdyby to 

była droga o dobrej nawierzchni. Więc nie jest to prawdą, że nie będą robione, ale na pewno jest 

zupełnie nie celowym robienie ich w tej chwili. Pani Burmistrz przypomniała, że w Wyrzysku są 

już trzy albo cztery zadania, na które zostały dokumentacje już przygotowane wynikające z tego 

dawniejszego WPI i też na razie nie zostały ujęte w budżecie, chociaż mogłyby być, bo tam są już 

wszystkie sieci. Pani Burmistrz nie wypiera się żadnego z tych zadań. Jak tylko zmieszczą się w 

budżecie, to Pani Burmistrz będzie je proponować, ale jeszcze z uwzględnieniem prowadzonych 

inwestycji sieciowych.

Następnie głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który powiedział, że od lat wie o tym, że 

przyjęcie  budżetu  jest  jedną  z  najtrudniejszych  uchwał  dla  wszystkich,  którzy  uczestniczą  w 

procesie decyzyjnym, jak również dla mieszkańców dlatego, że środków nigdy nie wystarcza na 

wszystko i nie wszystkie potrzeby, które my widzimy jako radni, a o których mówią mieszkańcy są 

możliwe do zrealizowania. Jest to tzw. zasada „krótkiej kołdry” i wszyscy zdają sobie sprawę ze 

względu  na  własne  finanse  w  domu,  którymi  dysponuje  się,  ponieważ  ta  zależność  pomiędzy 

finansami w domu realizowanymi, a w budżecie gmin jest w zasadzie taka sama. Natomiast inne są 

w tym liczby i pewnie trochę inne zadania. Ponadto radny zwrócił uwagę na to, że w budżecie 

Gminy, który mamy przyjąć zostały zaplanowane wydatki związane z oświatą, które są większe niż 

przewiduje to  subwencja  oświatowa o ponad 5 mln zł.  Subwencja,  która przychodzi  na szkoły 

wynosi około 10.700.000 zł, a my wydajemy w tej chwili o przeszło 5.300.000 zł więcej realizując 

przy okazji  te zadania,  za które Gmina jest odpowiedzialna.  W ubiegłym roku zrealizowaliśmy 

zadanie z oświaty pod nazwą: hala sportowa dla szkół to jest 3.500.000 zł, z tego zwrotu w ramach 

współfinansowania przez Województwo otrzymaliśmy 1.000.000 zł.  Podobne zadanie mamy do 

zrealizowania w Wyrzysku i jest to 7.000.000 zł. Radny powiedział, że robimy to dlatego, ponieważ 

jest zgoda między nami, co do tego, że jedyną rzeczą, którą możemy w pełni zabezpieczyć dla 

przyszłego pokolenia  w tym środowisku to  jest  nic  innego,  jak stworzyć  warunki  do możliwie 
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najlepszego wykształcenia  na poziomie oczywiście,  za  który gmina odpowiada.  Nie stworzymy 

miejsc pracy dla wszystkich. Gmina nie posiada możliwości zabezpieczenia pełnej infrastruktury 

drogowej w krótkim czasie. Podobnie nie spełnimy wszystkich warunków dotyczących realizacji 

infrastruktury, np. kanalizacyjnej. W związku z tym przeznaczyliśmy bardzo duże środki własne na 

zabezpieczenie wszystkim dzieciom takich warunków, aby rodzice i dzieci zainwestowali w swój 

własny kapitał, który później będzie mógł pomagać im realizować swoje potrzeby życiowe. Kolejna 

sprawa dotyczy pomocy dla osób najbardziej  poszkodowanych przez los,  chodzi o współudział 

zakupu samochodu dla Warsztatów Terapii Zajęciowej w Liszkowie. Są to ludzie, którzy będą mieli 

szanse skorzystać z tego samochodu, który będzie ich mógł dowieźć do miejsca gdzie te zajęcia 

będą się odbywały. Zakup tego samochodu zwolni przynajmniej rodziców tych dzieci z ponoszenia 

pełnej  odpłatności  i  kosztów,  a  jednocześnie  zachęci  tych  rodziców,  którzy  nie  zawsze  widzą 

potrzebę pomocy tej grupie społecznej, ponieważ są to mieszkańcy naszej gminy, którzy potrzebują 

pomocy,  czy specjalnej  troski.  Kolejna  sprawa,  którą  radny chciałby poruszyć  publicznie  przy 

okazji  budżetu  to  jest  to,  że  należy  pamiętać  doskonale  o  tym,  że  nasi  przedstawiciele  w 

najwyższym organie władzy nie realizują tego, do czego się zobowiązują w postaci przyjmowanych 

ustaw.  Państwo  jako  jednostka  organizacyjna  społeczeństwa  zgodnie  z  ustawą  ma  obowiązek 

pełnego finansowania szkół, a jednak choć mówi się publicznie, że rzeczywiście władze centralne 

finansują to jednak jest to nieprawda dlatego,  że przeszło 80% subwencji oświatowej musi być 

przeznaczone na płace. Jeśli więc trzeba zrobić remont dachu, zakupić meble dla szkoły, zakupić 

sprzęt to gmina musi sfinansować to z własnych dochodów. Państwo choć się zobowiązało do tego 

w myśl zapisów konstytucyjnych i zapisów ustawowych niestety tego nie realizuje. Poza tym radny 

odniósł  się  środowiska,  które  Go  wybrało  radnym.  Mianowicie  zadań,  które  są  tam  do 

zrealizowania i które tą mikrospołeczność dotyczą jest sporo. Radny ma pełną świadomość, że nikt 

nie będzie się cieszył z tego tytułu, że część z tych zadań nie będzie zrealizowana. Ona nie może 

być zrealizowana ze względu na taki, a nie inny podział środków budżetowych. Podzielić można 

tylko  to,  co  się  uzyska  w  postaci  dochodów.  Radny  powiedział,  że  ma  przyrzeczenie  Pani 

Burmistrz, że nastąpi poprawa jakości życia ludzi, którzy mieszkają przy ul. Wierzbowej poprzez 

zasypanie tego kurzącego się kamienia gruzem, który zostanie utwardzony i w związku z tym kiedy 

zacznie  wiać  wiatr  ludzie  będą  mogli  normalnie  funkcjonować.  W  związku  z  tym  myślę  – 

powiedział  radny,  że  Pani  Burmistrz  będzie  pamiętać  o  paru  rzeczach  z  tego  terenu  i 

najprawdopodobniej  Rada  mocą  swojej  decyzji  zadania,  które  są  niezbędne  dla  tamtych 

mieszkańców tego miejsca,  które radnego wybrało radnym w miarę możliwości  w zakresie,  na 

które pozwalają pieniądze przy pomocy tego budżetu w zakresie możliwym do zrealizowania będą 

realizowane. Radny na to liczy podnosząc rękę za albo przeciw budżetowi.
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Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Kazimierz Zieliński, który powiedział,  że przysłuchując się 

wypowiedziom radnych to nie wiem czy to wybory się zbliżają, czy co? Takie sprawy powinno się 

wypracowywać  na posiedzeniach komisji. Swoimi wystąpieniami też nie wnosicie nic nowego. Nie 

wiem – powiedział radny, ale chcieliście chyba tylko tyle, żeby „błysnąć” . Radny zwrócił się z 

prośbą do swoich kolegów radnych, aby na przyszłość tego typu sprawy wypracować na komisjach, 

a na sesji poruszać sprawy, które naprawdę coś wniosą do tego budżetu. Dodał, że również miał 

dużo uwag do budżetu jednak nigdy nie zrobi się takiego budżetu, żeby wszystkim dogodzić.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który powiedział, że pierwsza rzecz, która radnemu 

nasuwa się patrząc na ten budżet, to każdy budżet musi być spięty i wszystkie elementy muszą być 

dograne. Budżet ten jest spięty, a jednocześnie napięty. Patrząc na niego wydaje się radnemu, że 

brakuje w nim pewnych elementów pro oszczędnościowych, tzn, być może one są gdzieś w środku 

w poszczególnych działach, ale żeby były naoczne i ewidentne, tego tak specjalnie się nie odczuwa 

– powiedział radny.

 

Na zakończenie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer, który powiedział – Ja 

bym  proponował,  abyśmy  sobie  tylko  życzyli  tego,  abyśmy  mogli  te  dochody,  które  zostaną 

przyjęte  zrealizować,  gdyż  tylko  realizacja  tych  dochodów pozwoli  realizować  wydatki.  Jeżeli 

będzie tak jak było w latach poprzednich, klęski, susze, podatki rolne, wiemy co się zaczyna dziać. 

Jeżeli będzie taka sytuacja jaka jest, że zaczną nam podupadać przedsiębiorstwa itd., to wszystko 

może  spowodować,  że  zamierzenia,  które  sobie  zapisaliśmy  będziemy  musieli  konsekwentnie 

obcinać i stąd życzmy sobie, aby te dochody, które są zapisane zrealizować w 100%, a jeszcze 

lepiej  gdyby  nam  się  udało  zrealizować  większe,  gdyż  to  tylko  pozwoli  na  pełną  realizację 

wydatków.

Wobec  braku  dalszej  dyskusji,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  głosowania.  W  wyniku 

głosowania uchwała w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2012 rok została podjęta przy poparciu 

13 głosów „za” i 2 głosach „przeciwnych”.

Uchwała nr XV/139/2012 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz, która podziękowała za uchwalenie budżetu, bo to pozwoli 

nam pracować już od następnego dnia, a zadań ten budżet jak i też poprzednie budżety z kilku lat 

ma dużo,  dużo przedsięwzięć,  więc mamy dużo pracy.  Rzeczywiście  chciałabym życzyć  sobie, 

Państwu  i  wszystkim  mieszkańcom,  aby  te  wszystkie  finanse  po  stronie  dochodowej  miały 
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powodzenie realizacji, by umożliwiły nam realizację zadań, a potem też i wydatków na te zadania – 

powiedziała Burmistrz. Ponadto powiedziała, że niestety, to co się kroi na najbliższy czas może 

wyglądać  bardzo  różnie.  Możemy już  za  dwa  miesiące  mieć  konieczność  cięć  w  budżecie  na 

zadaniach  inwestycyjnych  jeżeli  władza  państwowa  nie  pozwoli  na  zadłużanie,  na  zaciąganie 

kredytów, na posiadanie deficytu na poziomach dotychczas dozwolonych. Nie wiemy jak będzie 

rozwijała  się  sprawa zakładów pracy,  bo np.  bezrobocie  już sięga prawie 13%. Pani Burmistrz 

powiedziała,  że  ma  nadzieję,  że  nie  ulegną  zmianie  przepisy rządzące  finansami  publicznymi. 

Kończąc Pani Burmistrz raz jeszcze podziękowała za zaufanie, bo uchwalenie budżetu większością 

głosów 13 do 2 to też jest bardzo dobry wynik i duży mandat zaufania w dzisiejszych, trudnych 

czasach gospodarczych.

O  godzinie  14.50  Przewodniczący  Rady  zarządził  5  minutową  przerwę  w  obradach.  Obrady 

wznowiono o godzinie 15.00, przy stanie 15 radnych.

3) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie Łobżenica,

W związku z tym, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Gminie Łobżenica był przedmiotem posiedzeń wszystkich komisji, Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna i  Komisja Rewiyjna na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia  2012 r. 

głosowały następująco: Komisja Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa jednogłośnie  pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej  uchwały.  Komisja Rewizyjna głosowała następująco: „za” głosowało 2 

członków, „przeciw” głosował: 1 członek, „wstrzymało się”: 0 członków komisji.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  17  stycznia  2012  r. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan P. Kuna, który powiedział, że będzie głosował przeciw tej uchwale ale nie 

przeciwko tym dzieciakom, czy dowozom. Powiat nas cyt.”wychuźdał”, bo 20.000 zł otrzymujemy 

z  PFRON-u,  z  Powiatu  nic,  a  jest  to  zadanie  własne  Powiatu  a  my jako gmina  jedna i  druga 

finansujemy wszystko.

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.
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W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 14 głosach „za” i 1 głosie „przeciwnym”

Uchwała Nr XV/140/12 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4)  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych na 2012 rok,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu w dniu 17 stycznia br.  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia 

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/141/2012 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2012 rok,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu w dniu 17 stycznia br.  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia 

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/142/2012 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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6) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I pórocze 2012 roku,

Zabierając głos Przewodniczący Rady zaproponował po uzgodnieniu z Panią Kierownik Miejsko 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej wprowadzić autopoprawkę do załącznika w miesiącu maju 

o następującej treści:” Ocena zasobów pomocy społecznej w Gminie Wyrzysk”.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała wraz z autopoprawką podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach 

„za”.

Uchwała Nr XV/143/2012 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2012 roku,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska na wspólnym posiedzeniu w dniu 17 stycznia br.  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia 

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/144/2012 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na I półrocze 2012 roku

W związku  z  tym,  że  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i 

Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  I  półrocze  2012  roku  był  przedmiotem 

posiedzeń  komisji,  Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  opinii  przewodniczących 
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prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna i  Komisja Rewiyjna na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia  2012 r. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  17  stycznia  2012  r. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie podjęto.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/145/2012 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9)  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku za 2011 rok,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  17  stycznia  br.  głosowały 

następująco: Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska głosowała następująco: „za” głosowało: 

3 członków, „przeciw”: głosowało: 0 członków, „wstrzymał się”: 1 członek

Radny, Pan Roman Łuka poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia 

br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym”.

Uchwała Nr XV/146/2012 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10) zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi 

Pomocy Społecznej w Wyrzysku
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W związku z tym, że projekt tejże uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji, Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  17  stycznia  2012  r. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa, 

Komisja  Rewizyjna i  Komisja Rewiyjna na wspólnym posiedzeniu w dniu 16 stycznia  2012 r. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt tej uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie podjęto.

Wobec powyższego Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłonie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XV/147/2012 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Opinie komisji dotyczące materiałów na XV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku w dniu 20 stycznia 

2012 r. stanowią załącznik nr 15 do protokołu.

Ad.   10   Apel  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  przywrócenia  kontraktów  na 

świadczenie usług  okulistycznych i neurologicznych w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby zabrać głos w przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan S. Rymer powiedział,  że na wspólnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa i 

Komisji  Finansów taki  wniosek  został  zgłoszony,  został  przegłosowany i  to  jest  efekt,  że  Pan 

Przewodniczący zechciał przygotować taki Apel. Radny co do samej treści nie wniósł uwag, jednak 

zwrócił  uwagę  i  jednocześnie  zapytał,  czy  Pani  doktor  Bilińska  funkcjonuje  już  przez  25  lat? 

Ponadto radny zwrócił uwagę na adresatów Apelu, Marszałek Województwa jest jeden. Natomiast 

członek  Zarządu  Województwa  Wielkopolskiego  według  radnego  powinien  być  wymieniony  z 

imienia i nazwiska, ponieważ nie wiadomo do którego ten Apel ma być skierowany. Członków 

Zarządu  Województwa  Wielkopolskiego  jest  dwóch.  W  związku  z  tym  należałoby  imiennie 

zaadresować jak również wszystkie osoby wymienić imiennie i w dalszej części wpisać stanowisko.

Wobec braku dalszej dyskusji w przedmiotowym zakresie, Przewodniczący przystąpił do procedury 

głosowania. 
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W wyniku głosowania Apel Rady Miejskiej podjęty został jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.wraz 

ze zmianami.

Apel Rady Miejskiej w Wyrzysku stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Ad.  11  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła jedna interpelacja, na którą 

radny w stosownym terminie otrzymał odpowiedź.

Ad. 12  Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski – zwrócił się z zapytaniem do Pana Przewodniczącego, czy na 

dzień dzisiejszy przy Radzie Miejskiej funkcjonuje Klub radnych? Radny pyta dlatego, że być może 

chciałby się zapisać tylko nie wie do kogo skierować pismo.

Odpowiadając, Pan Przewodniczący Rady poinformował, że do dnia dzisiejszego nie wpłynęło do 

Niego żadne pismo dotyczące utworzenia Klubu Radnego. Jeśli takie pismo wpłynie to na następnej 

sesji Przewodniczący poinformuje radnego.

Radny, Pan Ryszard Janowiak zwrócił uwagę, że przy ul. Pięknej w Osieku n.Not. po kanalizacji 

została duża dziura w nawierzchni i w związku z tym mieszkańcy są codziennie opryskiwani. W 

związku z tym radny apelował o zasypanie tej  dziury.  Ponadto radny zainteresowany był kiedy 

nastąpi  podłączenie  5 posesji  z ul.  Wyrzyskiej  do kanalizacji,  bo był  tam już przepływ z ulicy 

Pięknej  na  ulicę  Wyrzyską  i  jest  możliwość  podłączenie.  W związku  z  tym mieszkańcy ulicy 

Wyrzyskiej pytają kiedy nastąpi podłączenie ich posesji?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o podłączanie się przez mieszkańców do 

kanalizacji to prędzej nie można się podłączyć, aż będzie oddana przynajmniej w części z decyzją. 

Narazie takiej możliwości jeszcze nie ma. Jak tylko będzie już etapowo oddane to będzie można się 

przyłączyć, jeżeli mówimy o obecnej inwestycji?

Radny, Pan Ryszard Janowiak powiedział, że ta inwestycja była już robiona dwa lata temu, tylko 

kilka domów przy ulicy Wyrzyskiej  do ulicy XX-lecia zostało pominiętych, wcale nie ma nitki 

kanalizacyjnej. 

Zabierając głos  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  rozezna się  w sprawie  i  udzieli  odpowiedzi  na 
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piśmie.

Radny, Pan Józef Jasik oznajmił, że w ostatnim półroczu 2011 r. trzykrotnie nastąpiło zalewanie 

piwnic fekaliami z tytułu zapchania się kanalizacji sanitarnej przy ul. Przemysłowej w Wyrzysku. 

Radny powiedział, że wie, że jest to duży problem związany z samą kanalizacją i przepompownią i 

trudno mu nawet wskazać sposób rozwiązania. Mimo wszystko coś w tym temacie trzeba zrobić.

Ustounkowując się do powyższego Pani Burmistrz zaproponowała, aby w tej sprawie wypowiedział 

się np.  na najbliższych posiedzeniach komisji  Prezes PWiK Sp. z o.o.,  dlatego,  że ten problem 

powtarza się i nie jest to pierwszy raz. Pani Burmistrz dodała, że w czasie rozmów prowadzonych z 

Prezesem Panem M. Charczunem też ma taką wiedzę, że jeżeli dochodzi do takiego zatoru próbują 

problem rozwiązać i wtedy okazuje się, że kanalizacja jest zapchana wszystkim, co popadnie i nie 

można  tych  ludzi  zmobilizować  żeby  było  inaczej.  Takie  działanie  jest  nie  do  przyjęcia  – 

powiedziała Burmistrz, ponieważ w taki sposób można co tydzień zapchać kanalizację.

Radny, Pan Leonard Borowczyk powiedział,  że  w sierpniu ubiegłego roku złożył  wniosek w 

sprawie  dokonania  obcięcia  drzew (topoli)  wzdłuż  ulicy  Bydgoskiej,  tj.  ta  sama  sprawa,  która 

dotyczy drogi od Krzyża do Glesna. Radny oznajmił, że o tej sprawie przypomnieli mu mieszkańcy, 

którzy mają chore dzieci, w związku z uczuleniem. Mieszkańcy ci pytają, czy w tej sprawie zostały 

podjęte jakiekolwiek działania,  czy nastąpi przycinka tych drzew zanim ptaki będą robiły sobie 

gniazda? Dodał, że wie o tym od kolegi Pana Jasika, że mieszkańcy po przeciwnej stronie drogi w 

blokach  mają ten sam problem, w związku z pyleniem topoli.

Kolejna  sprawa,  jeden  z  mieszkańców  blisko  mieszkający  koło  radnego  zainteresowany  jest 

ewentualnie podjęciem budowy według nowych warunków, które byłyby ewentualnie zapisane w 

planie zagospodarowania przestrzennego. W związku z tym zapytał, jak to jeszcze długo będzie 

trwało?

Odpowiadając Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o te  drzewa to  nie  chciałaby tak na 

„gorąco” odpowiadać, bo przyciąć je zawsze można. Jednak Pani Burmistrz pomyślała sobie o tym, 

czy nie pozbyć się w ogóle tych topoli. Oznajmiła jednak, że tę kwestię musi przedsykutować z 

Panem Kamerem.  Jeśli  chodzi  o  miejscowe  plany  zagospodarowania  przestrzennego  to  mamy 

podpisane umowy, ale one muszą iść trochę z tytłu za studium dlatego na ten moment dobrych 

wieści nie mam – powiedziała Burmistrz. Poinformowała, że w dniu dzisiejszym Pani Burmistrz 

podpisywała dokumenty przekazane przez projektanta do wysyłki do dalszych uzgodnień. Skoro 

teraz dokumenty poszły do uzgodnień oznacza to, że będzie można je przygotowywać, bo umowy 

jak już Pani Burmistrza wspomniała są podpisane. Wszystkie wnioski jakie dotąd wpłynęły zostały 
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przekazywane. Dodała ponadto, że wniosków jest zadziwiająco mało. Plan na Polanowie to jest 

jedna  rzecz  na  wniosek  jednego  właściciela  nieruchomości.  Plan  pomiędzy  Dobrzyniewem,  a 

Kosztowem  to  też  jest  pod  potrzeby  wiatrowni.  Jeśli  chodzi  o  Wyrzysk  i  Osiek  n.Not.  Pani 

Burmistrz spodziewała się tych wniosków naprawdę dużo. Od początku kiedy te plany obowiązują 

wpłynęło 20 wniosków, mnóstwo rzeczy jest nieuregulowanych. Kiedy dojdzie do uchwalenia to 

będzie wówczas problem. Burmistrz poinformowała, że były ogłoszenia, że można skadać wnioski 

do planu zagospodarowania przestrzennego.

Radny, Pan Stefan Rymer       powiedział, że jeżeli już przystąpimy, to jest tylko wywołana uchwała 

o  przystąpieniu  do  zmiany,  ale  cała  procedura  jest  podobna  jak  przy  uchwalaniu,  czyli  będą 

ogłoszenia o możliwości składania itd. To były wnioski, które szły jak gdyby z inicjatywy tych 

mieszkańców i te wnioski Pani Burmistrz mając na uwadze wystąpiła z inicjatywą wszczęcia tej 

procedury,  ale  cała  procedura  składania  wniosków  będzie.  Jedna  z  bardzo  dobrych  form  to 

ogłaszanie  z  ambony,  bo  to  jest  jedna  z  najlepszych  możliwości  komunikowania  się  z 

mieszkańcami.  Prasa,  internet  wszystko  to  są  prawnie  spełnione  warunki,  ale  dojście  do 

mieszkańców w ten sposób przynosi najlepszy efekt.

Radna, Pani Teresa Pinkowska, która ponowiła zapytanie odnośnie piasku.  W związku z tym 

radna zapytała, czy można byłoby trochę piasku wysypać na uboczu koło Pokusy i za torami w 

Osieku  n.Not..  Wówczas  można  byłoby samemu sobie  posypać  piaskiem chodniki  jeśli  trochę 

przymrozi. Mieszkańcy twierdzą, że nie mają czym posypywać chodników.

Odpowiadając Pani  Burmistrz  poinformowała,  że  jeśli  chodzi  o  piasek to  jest  on w dyspozycji 

SKR-u w Osieku n.Not., ponieważ oni posypują z naszego piasku oraz w Wyrzysku na terenach 

należących do PWiK. Jeśli natomiast chodzi o prawną stronę tego zagadnienia to niestety gmina nie 

ma obowiązku zapewniania materiałów do posypywania przez mieszkańców. Te skrzynki, które są 

to  tak w nie  sypiemy piasek,  aby mieszkańców zachęcać,  ale  tak naprawdę przepisy mówią o 

obowiązku  właścicieli  nieruchomości,  co  do  usuwania  śliskości  ,  odgarniania  śniegu  na  brzeg 

chodnika i obowiązkiem zarządcy drogi jest odebranie tego śniegu i błota pośniegowego. Natomiast 

nie ma w obowiązku właściciela drogi zapewniania choćby tego piasku z solą.

Ad. 13 Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Głos  zabrała  Pani  Justyna  Kukurowska  –  sołtys  wsi  Auguścin   -  chodzi  o  zakup  tłucznia 

wapiennego.  Na zebraniach,  na których było ustalane na  jaki  cel  przeznaczony będzie  fundusz 

sołecki  zostało  zapisane  zakup  tłucznia  wapiennego  na  remont  dróg.  Pani  sołtys  zapytała,  czy 
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istniałaby możliwość zakupu gruzu,  który jest  obecnie wożony na drogi. Jest  to materiał  mniej 

brudzący i byłoby go więcej. 

Ustosunkowując się do powyższego Pani Burmistrz powiedziała, że należałoby nieco zmienić w 

zapisie jeśli  chodzi o zadanie.  Pani Burmistrz dodała ponadto,  że to,  co zamierzamy zakupić z 

budżetu to wykupimy ten tłuczeń ceglany więc i tak sołectwo Auguścin otrzyma. Jeśli chodzi o 

kilometry w błocie to wieś Auguścin jest najbardziej pokrzywdzona, bo ma 7 km dróg, z tego ma 

800 m asfaltu,  a  reszta  to  jest  po prostu błoto.  Więc  z  tego tłucznia  można byłoby nawet  nie 

rezygnować. Jeśli natomiast pojawiłaby się taka możliwość, że tego kruszywa ceglanego byłoby 

więcej  to  w trakcie  roku zmiana  zadania  może mieć  miejsce  tylko,  że  należałoby uskutecznić 

zebranie wiejskie i zmienić zapis wniosku i wówczas jest możliwa zmiana w budżecie wyjaśniła 

Burmistrz.

Następnie głos zabrał Pan Mateusz Jaremko – sołtys wsi Żelazno , który powiedział, że chciałby 

się podłączyć pod prośbę Pana Przewodniczącego Rady, który zwrócił się do radnych z Powiatu 

odnośnie pasów w Żelaźnie, ale również o to, aby przy tej drodze poprawić odwodnienie, udrożnić, 

aby ta woda mogła spływać.

Ad. 14 Wolne głosy i wnioski.

Jako  pierwszy  głos  zabrał  Przewodniczący  Rady,  który  poinformował,  że  w  związku  z 

zaproszeniem  na  posiedzenie  Komisji  Polityki  Społecznej,  Zdrowia  i  Bezpieczeństwa  Rady 

Powiatu w Pile, które odbędzie się w dniu 23 stycznia br. wyjazd sprzed Urzędu nastąpi o godzinie 

15.30.  Ponadto  Przewodniczący  przypomniał,  że  w  dniu  4  lutego  br.  odbędzie  się  zabawa 

organizowana przez sołtysów.

Następnie głos zabrała Burmistrz, która poinformowała, że w dniu dzisiejszym dojechały do Nas 

decyzje z 17 i 18 stycznia – pozwolenia na użytkowanie parkingu miejskiego z drogą dojazdową 

wewnętrzną  i  miejscami  postojowymi  wraz  z  oświetleniem  w  Wyrzysku  i  pozwolenie  na 

użytkowanie  rozbudowanego  i  przebudowanego  obiektu  OSP  w  Osieku  n.Not.  Dzięki  temu 

będziemy mogli zdjąć tam znaki zakazu i można będzie korzystać z parkingu.

Jako  kolejny  głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który  zwrócił  się  z  zapytaniem  do 

Przewodniczącego Rady, czy znany jest bliżej cel wyjazdu poza tym, który jest zapisany w treści 

zaproszenia?

40



Odpowiadając Przewodniczący Rady oznajmił,  że  nie  jest  mu znany inny cel,  poza tym, który 

został określony w zaproszeniu.

Głos zabrał radny, Pan Stefan Rymer, który powiedział, że w związku z tym, że jest uzyskana zgoda 

na użytkowanie parkingu, a radny poruszył na posiedzeniu komisji sprawę dotyczącą zjazdu z tego 

parkingu na posesję, co jednak ma miejsce, bo radny jeszcze sprawdził. W związku z tym radny 

zapytał,  czy Pani  Burmistrz  ma  rozeznaną  tę  sytuację,  bo  wygąda  to  strasznie.  To jest  w tym 

miejscu gdzie były założone czerwone opaski, a konkretnie jest to dojazd na posesje, które znajdują 

się przy ul. Przy Stawie. Parking ten w tym miejscu zostanie zniszczony, ponieważ jest tam dość 

wysoko  od  poziomu  terenu  nasypana  skarpa  piasku  i  przy  roztopach  nie  potrwa  długu  jak 

krawężnik zostanie przesunięty. Wobec takiej sytuacji radny zwrócił się z prośbą o rozeznanie tego 

tematu.

Ustosunkowując się do powyższego Burmistrz – M. Bratkowska powiedziała, że nie odpowie do 

końca, ponieważ w dniu dzisiejszym i w poniedziałek nie będzie Pana Nowickiego. Dodała jednak, 

że w najbliższych dniach to sprawdzi i temu zaradzi .

Ad. pkt 15 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15.35 Przewodniczący 

Rady zamknął XV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:                Przewodniczący Rady

B. Kolasińska                                                                                    (-) Ireneusz Przydział

insp. ds. obsługi Rady Gminy                                                  
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